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ACTA NÚM. 14/2021 

 

ACTA DEL PLE EXTRAORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, 

CELEBRAT EL DIA VINT D’OCTUBRE DE DOS MIL VINT-I-U 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia vint d’octubre de dos mil vint-i-u, a les 16 hores i 03 

minuts, es reuneixen, a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de 

l’Il·lm. Sr. Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco 

Sra. María Asunción Moll Castelló 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sr. José Manuel Tarazona Jurado 

Sra. Maria Josep Soriano Escrig 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Pilar Berna García 

Sr. Cosme José Herranz Sánchez 

Sra. Carolina Fuertes Gallur 

Sr. Sergio Ramón Muniesa Franco 

Sra. Davinia Bono Pozuelo 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Guillermo Sampedro Ruiz 

Sr. Roberto Rovira Puente 

Sr. Salvador Montesinos Zamorano 

Sr. Alejandro Vila Polo 

 

EXCUSA INASSISTÈNCIA: 

Sra. Natalia Antonino Soria 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió extraordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

  

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a 

disposició de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

1 DEBAT DE POLÍTICA GENERAL MUNICIPAL 

Comença aquest Ple amb la intervenció del Sr. Alcalde, el qual agraeix, en primer lloc, 

la dedicació i el compromís demostrat per totes les regidories-delegades de l’Equip de Govern, 

sense l’esforç de les quals no haguera sigut possible la gestió que hui presenta. Un equip 

integrat per PSOE-Compromís-Esquerra Unida que en aquest segon any de vigència del pacte 

han continuat abocant-se a intentar resoldre els problemes de les veïnes i veïns des de la seua 

perspectiva de govern progressista, tenint com a eix d’acció el benestar de les persones i amb 

especial sensibilitat cap a les més desfavorides. 

 Així mateix dona les gràcies a la resta de regidores i regidors de tots els grups polítics 

pel treball realitzat i el mutu respecte amb el qual es ve afrontant la gestió municipal. 
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Finalment expressa el seu agraïment per la comprensió de la ciutadania davant dels delicats 

moments que han viscut, destacant la seua imprescindible col·laboració en la gestió dels 

interessos comuns de totes i tots els que integren aquesta gran ciutat. 

 Manifesta que, vist que és impossible explicar en 30 minuts tot el que s’ha fet, 

realitzarà un xicotet resum centrat en destacar les innovacions i els avanços aconseguits 

durant els passats 12 mesos per les àrees de gestió. 

Quant a PERSONAL indica que s’ha aprovat una Oferta pública d’ocupació traient 

moltes de les places que portaven anys en interinitat amb l’objectiu de reduir la taxa de 

provisionalitat que hi ha actualment a l’Ajuntament. S’han aprovat també les bases generals 

per als procediments de consolidació. Sempre s’ha negociat amb acord de taula, ja que són 

procediments que afecten molts funcionaris i funcionàries. Agraeix també la col·laboració 

dels sindicats perquè alguns d’aquests acords foren possibles. 

A més, estan treballant en la redacció d’una nova Relació de Llocs de Treball (RPT), 

on s’ha elaborat ja la part organitzativa i s’està donant forma al document que abans de final 

d’any estarà en la taula de negociació. Agraeix novament a la part sindical la seua bona 

predisposició per a dur a terme els objectius marcats per l’Equip de Govern. 

Continua l’exposició indicant que una altra fita aconseguida enguany ha sigut 

l’elaboració del Pla Laboral d’Igualtat de l’Ajuntament de Sagunt. Es tracta d’un deute 

pendent des de fa més de 13 anys. Recorda que Sagunt ha sigut una ciutat referent i líder en 

molts aspectes d’IGUALTAT i és per això que no s’entenia que no s’haguera dut a terme 

aquesta anàlisi interna. Quant a la gestió externa, informa que durant aquest període s’han atés 

220 dones, i han realitzat més de 850 actuacions, incrementant-les en un 8% respecte a l’any 

anterior. Destaca també la formació impartida en violència de gènere dirigida als cossos i 

forces de seguretat on van participar 50 agents. I la “Passejada de Jane”, recorrent els carrers 

de la ciutat per a estudiar la incorporació de la perspectiva de gènere a l’urbanisme. 

Respecte al Departament de NOVES TECNOLOGIES, remarca les diferents eines 

desenvolupades per a la ciutadania, com ha sigut la implantació d’un Servei d’Assistència i 

Assessorament sobre Tics per a l’administració electrònica i la posada en funcionament de 

l’APP Sagunt. Aplicació que permet a la ciutadania estar informada de les novetats de 

l’Ajuntament i ofereix la possibilitat de comunicar incidències de manera senzilla i ràpida. Se 

segueix i continuaran potenciant la SmartCity al municipi, una ciutat intel·ligent que integra la 

societat amb l’administració. 

En aquesta mateixa línia de servei a la ciutadania, cal destacar que des del SAIC s’està 

potenciant l’ús de l’Administració Electrònica de l’Ajuntament, per això es va realitzar una 

campanya de comunicació per a facilitar que la gent utilitze l’administració electrònica i 

s’estan actualitzant progressivament els formularis de registre perquè la ciutadania no tinga 

cap problema per a enviar documentació a l’Ajuntament. 

També amb l’objectiu d’acostar l’administració a la ciutadania des de 

TRANSPARÈNCIA s’han incorporat diferents eines com la Guia d’Unitats i Persones de 

l’Ajuntament, el Visor Pressupostari Municipal i el Portal de Dades Obertes Municipal per a 

pretendre posar el màxim d’informació per a les persones del carrer i poder facilitar al màxim 

l’acostament de la institució a la ciutadania. 

I pel que respecta a la PARTICIPACIÓ CIUTADANA, en la línia dels diferents àmbits 

que ja s’han tractat, enguany s’ha caracteritzat per l’impuls de diferents campanyes de 

participació on les opinions, suggeriments i reflexions dels veïns i les veïnes han sigut 

fonamentals per a aquest Govern. En primer lloc, es va realitzar el primer sondeig a la 

ciutadania amb una enquesta de satisfacció dels serveis municipals, que va permetre conéixer 

la valoració de cada servei i àrea de gestió de l’administració. Així mateix han arrancat la 

campanya Alcalde de Barri, acostant l’administració a cada racó de la ciutat. També s’ha 

desenvolupat el procés participatiu ARRU de Baladre per a millores estructurals així com un 

procés participatiu per a conéixer com seria el passeig marítim ideal per a la ciutadania. 
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Segueix la intervenció informant que en l’últim any, el més nou en la gestió 

d’HISENDA municipal ha sigut la creació de l’Oficina Pressupostària a través de la qual s’ha 

pogut modernitzar i millorar la gestió de l’Àrea Econòmica per a l’elaboració i posterior 

gestió del Pressupost Municipal. 

Des de la intervenció de fons es va concloure el Pla Anual de Control Financer 2020, i 

és pròxim a concloure el de 2021. 

Del Departament de Gestió Tributària destaca la tramitació de l’exempció de les taxes 

d’ocupació de taules i cadires i mercats exteriors fins al final de 2021 i l’inici dels tràmits per 

a la modificació de les ordenances fiscals de l’IBI, mercat interior del Port, dels processos 

selectius i ensenyaments especials i d’esports. 

Quant a POLICIA LOCAL, destaca la incorporació al servei de 22 agents el que 

suposa un important reforç d’una plantilla que era clarament insuficient quan van accedir al 

govern municipal. 

En aquests mesos han creat la Unitat d’Atestat i Informes i també la Unitat de Policia 

Tutor amb la finalitat d’atendre els conflictes en els centres educatius. 

En matèria de control del trànsit indica que s’ha implantat un sistema de càmeres de 

vigilància a l’avinguda del País Valencià i s’ha iniciat la instal·lació de càmeres de control en 

els vehicles policials. 

A més duran a terme una xicoteta reforma de la seu de la central de policia local, i 

paral·lelament treballen en aqueix projecte definitiu d’una nova Central. 

Al DEPARTAMENT DE CONTRACTACIÓ se li ha donat un important impuls en els 

passats dotze mesos, destacant la posada en marxa del primer Pla Anual de Contractació 2021 

pioner en aquest Ajuntament, que permet tindre un full de ruta a seguir i també s’ha articulat 

una aplicació informàtica específica que millora substancialment la gestió dels contractes que 

es tramiten. 

Quant a expedients d’OBRES enguany han finalitzat tretze grans inversions entre les 

quals es troba el Centre d’Interpretació de la Via Verda, la renovació i urbanització dels c/ 

Espronceda i c/ Nou, les actuacions exteriors al Museu Industrial, el recondicionament de les 

construccions iberoromanes, l’adequació del Polígon SEPES, la construcció d’una nova pista 

de skate i patinatge i les actuacions a la plaça de la Concòrdia. 

A més incideix que en aquest moment s’estan executant vuit inversions i n’esmenta 

algunes com el Centre Polifuncional Plaça Sant Cristòfol, l’adequació del nou Casal Jove i el 

Pla de reurbanitzacions 2020. També són pròximes al seu inici vuit adjudicacions entre les 

quals esmenta la renovació de la plaça de l’Aljub, la renovació integral del Casino Gerència, 

el nou aulari Victoria i Joaquín Rodrigo, l’adequació de la Sala de Plens i l’adequació del 

Col·legi Jaume I per a EPA o la coberta de la pista exterior del pavelló José Veral. 

Afig a tot això la gestió de contractes de diversos serveis com han sigut els de redacció 

de projectes de la importància del nou CEAM a l’antic Economat d’AHM i la Civitas 

Amabilis com a annex a la Domus Baebia. 

Pel que respecta a PATRIMONI MUNICIPAL destaca com a novetat que s’han 

millorat els plecs de licitació de “quiosquets” i quioscos de les platges afegint mesures 

d’agilitació dels procediments i per a evitar alguns problemes que s’estaven produint anys 

arrere. També han licitat La Peixera de la plaça Cronista Chabret que ja s’ha obert al públic i 

ja s’estan executant les obres de condicionament de la Pèrgola, i estan tramitant 

simultàniament el procediment de concessió perquè passe el menor temps possible entre la 

finalització de l’obra i la seua obertura. 

Continua parlant sobre la DELEGACIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA I 

INDUSTRIAL indicant que durant aquests mesos s’han portat a cap quatre programes 

d’ocupació, amb 54 persones contractades. També han realitzat tres programes de formació 

amb la contractació de vuit formadors i un total de 50 alumnes. A més s’han posat en marxa 

31 píndoles formatives en línia per a la cerca activa d’ocupació amb 300 participants i 23 

píndoles formatives en línia per a comerç i hostaleria amb més de 208 participants més. 
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D’un altre costat, informa que s’han concedit ajudes al foment de l’activitat 

emprenedora i participat en diverses jornades relacionades amb l’emprenedoria; celebrant el II 

Fòrum d’Indústria Sagunt, en aquesta ocasió dedicat a la “Responsabilitat Social Corporativa 

i empresa valenciana”. 

Finalment destaca com a novetat la creació del portal web 

saguntoempresarial.sagunto.es on es pot conéixer la realitat del sòl industrial del municipi i 

les empreses instal·lades. 

Durant aquest any el Departament de COMERÇ I MERCATS juntament amb 

PROMOCIÓ ECONÒMICA s’ha abocat en la gestió d’ajuda als comerços de la ciutat, en 

particular han dut a terme més de deu campanyes de dinamització del comerç local juntament 

amb diferents associacions de comerciants del municipi, per a promoure els beneficis de 

compra local i donant visibilitat a sectors greument afectats per la pandèmia com han sigut 

aquells relacionats amb les Falles. Entre altres, esmenta la campanya de difusió en mitjans 

Comerç Brutal, la campanya Compra cor! que sorteja 6.000 euros en premis, la campanya 

Rutes de Jaume I que promou el comerç local alhora que es difon el patrimoni cultural, o Ho 

veig, ho vull. 

També han signat un conveni pioner de col·laboració amb la Federació de 

Comerciants de Sagunt (FACOSA) per a implementar la campanya Targeta Activa amb la 

qual han posat en circulació 66.000 euros que ha sigut un èxit i volen ampliar en pròxims anys. 

Des de la delegació de TURISME s’han promogut diferents productes turístics de la 

ciutat durant tot l’any, a través del Pla de Dinamització i Governança Turística del Camp de 

Morvedre, demostrant que el turisme de la ciutat no és estacional. Entre les moltes iniciatives 

promogudes enguany destaca la programació de Rutes Teatralitzades de diferents escenes 

històriques: l’Escena Greal, l’Escena Pirates, visites al Grau Vell o l’Escena Urban Art, totes 

elles gratuïtes. Uns altres avanços a destacar són que: Sagunt s’ha adherit a la Xarxa de Punts 

Violeta Turístics de la Comunitat Valenciana; que l’Ermita de la Sang compta amb una nova 

il·luminació de la façana d’acord amb la Ruta del Greal; es va obrir el Centre d’Interpretació 

de la Via Verda d’Ojos Negros, que a més es va postular als premis europeus de Vies Verdes i 

participem en l’espai d’àmbit nacional, Gent Viatgera d’Onda Cero. Finalment, cal remarcar 

que s’ha renovat la web, www.saguntoturismo.com, que mostra que Sagunt és una ciutat viva, 

amb identitat pròpia i que ofereix als qui ens visiten multitud de recursos per a viure una 

experiència completa. 

Pel que fa al Departament de PATRIMONI CULTURAL I INDUSTRIAL destaca la 

compra de la casa de l’heroi de la independència Josep Romeu, en la línia d’adquisició 

d’elements distintius i singulars de la història i cultura importants per a la ciutat. També s’han 

desenvolupat els plecs del projecte d’obres al Casino Gerència del Port de Sagunt, la 

restauració del qual és pròxima a licitar. Finalment, posa l’accent en les obres per a la posada 

en valor del monument funerari romà del col·legi Romeu i les obres de rehabilitació de la zona 

al costat de l’actual accés al Castell de Sagunt. 

Al llarg d’aquests dotze mesos i malgrat la pandèmia, des del Departament de 

FESTES I CULTURA POPULAR en cap moment s’han deixat de costat les festes i tradicions. 

S’ha continuat oferint activitat festiva amb responsabilitat, amb una gran faena des del 

departament que en aquest cas s’ha dut a terme conjuntament amb les diferents associacions 

festives del municipi. S’han pogut veure grans actuacions de la mà de les Federacions de 

Penyes, de la Federació Junta Fallera de Sagunt conjuntament amb les Comissions Falleres, 

així com amb l’Associació de Moros i Cristians demostrant responsabilitat però també aqueix 

valor per respectar les tradicions. 

Quant a PLATGES enguany s’ha ampliat el servei un mes més de l’habitual, prestant-

se des de l’últim cap de setmana de maig fins a l’últim cap de setmana de setembre i s’ha 

consolidat l’horari de Salvament i Socorrisme fins a les 21.00 hores al juliol i agost. S’ha fet 

una nova instal·lació per al Punt Accessible d’Almardà i s’ha renovat l’equip de Salvament 

amb la compra d’un quad al final de 2020 i dos més durant l’estiu de 2021. S’han mantingut 

http://saguntoempresarial.sagunto.es/
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totes les certificacions i distincions de qualitat de les platges i s’han adherit a la xarxa de 

Platges sense fums. 

Respecte del DEPARTAMENT D’URBANISME informa, quant a Disciplina 

Urbanística que s’han tramitat 302 llicències d’obres, 719 declaracions responsables, 208 

declaracions de primera i segona ocupació, 177 llicències d’obra vinculades a l’activitat, 364 

informes de compatibilitat, entre urbanística i d’activitats que demostren la gran labor. 

Pel que respecta a Planejament, s’ha aprovat definitivament el BOE 1 del Pla Parcial 

de Platges d’Almardà, a més d’emetre l’informe municipal sobre el Pla Especial de l’Àrea 

Logística Parc Sagunt II, s’ha informat dels traçats proposats pel Ministeri del pas de l’AVE 

per Sagunt, s’ha preparat el recurs contra la proposta d’ampliació del by-pass i del Malecó de 

Menera, entre altres qüestions de rellevància per al municipi. 

Des del Departament d’ACTIVITATS lligat a tot el que s’ha explicat en el 

departament d’urbanisme, s’han tramitat 273 permisos entre llicències i títols habilitants, com 

la llicència de Hierros de Levante, que estava bloquejada des de feia dècades, la d’ALDI 

supermercats, que ha permés posar en valor la parcel·la de l’antiga Bosal, la de Lanutti 

España, Inmo-Arnedo i altres en diferents polígons industrials de la ciutat. 

En medi ambient destaca com un important avanç l’aprovació del pla d’Acció pel 

Clima i l’Energia (PACES), que guiarà la seua actuació en els pròxims anys. Ja s’estan posant 

en marxa algunes actuacions com a instal·lacions de plantes fotovoltaiques en diversos 

col·legis o la modificació de l’IBI de la qual s’ha vingut parlant. 

També en l’àmbit de la planificació s’ha aprovat definitivament el Pla Local de 

Prevenció d’Incendis Forestals i quant a execució material s’han realitzat franges perimetrals 

contra incendis a les urbanitzacions de la zona de Romeu, en col·laboració amb les brigades 

de Diputació Provincial. 

A més s’ha treballat intensament en el projecte d’adequació ambiental del “Llit del riu 

Palància” al seu pas pel nucli urbà, que està a l’espera d’autorització per part de la 

Confederació Hidrogràfica del Xúquer per a la seua licitació. 

Finalment anuncia que estan desenvolupant un projecte per a protecció i foment de la 

fauna urbana, com a part fonamental en el control de plagues i preservació de la biodiversitat. 

Des del DEPARTAMENT DE MANTENIMENT s’ha incrementat el nombre 

d’accions d’accessibilitat, tant en edificis com en voreres com són les de l’avinguda Sants de 

la Pedra, c/ Mare de Déu de Begonya i Emilio Llopis, entre altres. Destaca la important 

intervenció a l’avinguda Andoni Sarasola, que ha millorat substancialment l’entrada al Port de 

Sagunt des del sud, així com les obres de readequació del pont d’accés al polígon químic. 

També fa esment a l’adequació de la passarel·la per damunt d’ADIF al carrer Canet d’en 

Berenguer. 

En TRÀNSIT I MOBILITAT URBANA subratlla el reforç donat al departament amb 

la incorporació de personal tècnic especialista, la qual cosa permet començar a treballar en 

una Estratègia de Mobilitat que possibilitarà avançar en els canvis necessaris per a la ciutat. 

 En pocs mesos s’ha aconseguit la modificació i adaptació de les línies d’autobús 

posades en funcionament el passat 14 d’abril, la implantació de la ciutat 30, l’estudi dels 

entorns escolars, la preparació de conversions en zona de vianants en diferents punts, així com 

la formalització de diverses subvencions dins dels plans Conviure i resiliència. 

A més enguany es va organitzar una ambiciosa Setmana Europea de la Mobilitat amb 

un gran èxit de participació. 

Quant als treballs realitzats des del CONSELL AGRARI cal destacar el desbrossament 

de camins rurals: s’ha actuat en 160 km, un increment respecte a l’any anterior de més d’un 

45%. A més per primera vegada han aplicat herbicides autoritzats en els camins més transitats 

en els marges de séquies, cunetes i camins. També s’ha actuat integralment en la zona d’horts 

urbans i destaca el treball realitzat en el paratge Font de la Ribera. Fa més d’una dècada es va 

netejar la mateixa font però en aquesta ocasió s’ha treballat sobretot el paratge, 1.660 m². 
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Incideix també en el treball de manteniment del fem de camins rurals, especialment en el 

Camí Vell de Terol i xicotetes reparacions en asfaltat en més de 30 camins rurals. 

Pel que respecta a la NETEJA, la SAG s’ha fet càrrec de la recollida de fibrociment 

agilitant la seua retirada de la via pública, s’ha millorat el servei de recollida de poda a 

Almardà i les zones de muntanya i ha començat la renovació del parc de contenidors de 

càrrega lateral per a millorar l’eficiència. Destaca també la nova estratègia de comunicació i la 

renovació de la imatge corporativa de la SAG. D’aquesta manera, a través de la nova pàgina 

web i els nous perfils en xarxes socials s’aproxima l’empresa pública municipal a la 

ciutadania mitjançant una interacció més directa amb les usuàries i usuaris del servei. 

Des d’ESPORTS remarca que dins de les possibilitats i les restriccions sanitàries s’han 

mantingut la majoria de serveis i activitats, a més de les subvencions a esportistes i clubs. 

Al seu torn hi ha nous projectes com són “Alternatura a l’Escola, un projecte 

d’inclusió”, “Punt Nàutic, esports de lliscament aquàtic” i el “Projecte Blau”, tots ells 

apostant per un esport inclusiu real. 

Respecte al DEPARTAMENT DE CULTURA s’ha demostrat el compromís adquirit 

per l’equip de govern amb el sector i amb la ciutadania. Un compromís que durant el temps de 

l’obligatòria parada s’ha aprofitat per a adequar els espais municipals. És el cas del Teatre de 

Begonya, on han intervingut tant a la sala d’actes com a la façana; la Casa de Cultura, que 

requeria actuacions a la zona de butaques, corredor i entrada; i el Centre Cultural Mario 

Monreal. Destaca que a Sagunt a Escena han ampliat l’oferta cultural amb les quatre 

actuacions de Més Escena a Sagunt; han recuperat Música al Port, i les tradicionals 

col·laboracions amb el festival el Cant de les Mines també han tornat a ser presents. 

D’altra banda, en la celebració del Nou d’Octubre d’enguany, s’han entregat quatre 

medalles de la ciutat: a la societat de caçadors de Sagunt, la comunitat de regants, al Sr. Ángel 

Olmos i la Sra. Victoria Belis. Insisteix en la seua felicitació i enhorabona cap a ells. 

Des del DEPARTAMENT D’EDUCACIÓ a més de les actuacions en infraestructures 

ja esmentades en l’apartat de contractació, han realitzat diferents projectes i memòries sobre 

la col·locació d’ascensors, sistemes de calefacció o instal·lacions elèctriques en els col·legis 

públics de Vilamar, Ausiàs March, Cervantes, Mediterrani, Tarrazona, Baladre, Joaquín 

Rodrigo i Villar Palasí. 

Al seu torn aposten per la innovació en didàctica, en com avançar en l’ensenyament a 

la infància, i per això han impulsat el projecte “Sagunt, Ciutat Educadora” duent a terme nous 

programes sobre l’absentisme i inclusió en els centres escolars. 

Al DEPARTAMENT DE JOVENTUT s’ha aprovat l’III Pla de joventut 2021-2025 i 

durant aquests mesos s’han desenvolupat vuit programes participatius, sis programes d’oci 

educatiu i nou programes de cultura jove, ampliant les escoles creatives i creant nous esplais 

infantils i juvenils a la ciutat, com el Laboratori d’Iniciatives Audiovisuals. 

A més de les més de 100 activitats realitzades a través de certàmens, concerts, 

jornades de formació, cinema i teatre entre els quals destaca Morvedre Rock, Mes que Murs o 

el festival Splash. 

Des de la UNIVERSITAT POPULAR s’han sumat al projecte de ciutat educadora i 

continuaran apostant per la Fira de l’Art, els convenis amb les universitats i un continu treball 

amb associacions realitzant diverses activitats educatives, divulgatives i formatives. 

Quant a PROMOCIÓ DEL VALENCIÀ, continuen amb els premis literaris, els 

microrelats escolars en valencià, diferents concursos, exposicions i programes innovadors 

com el Voluntariat pel Valencià. 

Al Departament de MEMÒRIA HISTÒRICA s’han homenatjat quatre veïns que van 

ser víctimes del nazisme. També s’ha creat un documental sobre el patrimoni de la guerra civil 

a Sagunt, a més de diferents accions per la memòria històrica i democràtica. 

Des del Departament de SERVEIS SOCIALS, en els últims dotze mesos destaca la 

posada en marxa del Servei de Cribratge en els dos nuclis de població, eliminant llistes 

d’espera. En l’àmbit de les prestacions socials, han modificat l’ordenança reguladora per a 
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introduir noves prestacions en concepte de necessitats bàsiques i d’emergència social i han 

millorat l’ordenança reguladora del Servei d’Ajuda a domicili (SAD), que enguany s’ha 

incrementat en 350.000 euros adscrits a dependència. 

També han posat en funcionament els serveis SASEM d’Atenció i Seguiment de 

persones amb problemes de Salut Mental Greu i han ampliat els serveis de l’Equip Específic 

d’Intervenció d’Infància i Adolescència (EEIIA). Han rehabilitat parcialment les finestres de 

l’edifici Afacam, així com sol·licitat a la Conselleria l’edifici social de Baladre per a poder 

realitzar activitats allí i ampliat les subvencions amb Socoltie i la Casa Nova. Enguany a més 

han posat en marxa la Primera Jornada Poble Romaní Ciutat de Sagunt. 

Respecte a les persones MAJORS, durant aquests mesos han portat a terme l’estudi i 

diagnòstic del Pla Sagunt, Ciutat amigable amb les persones majors, la presentació del qual es 

va realitzar el 30 de setembre. De la mateixa manera, han portat a terme la realització de 

tallers de capacitació en noves tecnologies per a aquest sector de la població. 

Al Departament de COOPERACIÓ INTERNACIONAL han elaborat el Pla de 

Cooperació Municipal, l’aprovació del qual s’emportarà al Ple ordinari d’aquest mateix mes. 

A més des del departament s’ha participat en diferents jornades i campanyes com la II Jornada 

Sagunt, ciutat pel comerç just. 

Respecte a SANITAT I CONSUM, han col·locat quatre dispensadors de pinso 

esterilitzat per a coloms així com control sanitari. També han implementat la campanya Porta 

a Porta per a assessorar la ciutadania sobre mesures preventives per a combatre la plaga del 

mosquit tigre. Pel que respecta als solars, estan portant a terme desenes de processos de neteja 

subsidiària i s’està debatent ja en Comissió la nova Ordenança Municipal Reguladora de la 

Neteja i Tancament de Solars amb la implementació de la qual esperen donar un important 

impuls a la solució de les molèsties que ocasionen les parcel·les abandonades. 

Quant a CEMENTERIS, amb motiu de la Festivitat de Tots els Sants, per la pandèmia 

en 2020 es van crear rutes de circulació pel seu interior i com a novetat el dia 1 de novembre 

es van realitzar actuacions musicals. A més enguany han realitzat diferents contractes per a 

millorar les instal·lacions dels dos cementeris i estan treballant en el diagnòstic i l’estudi de 

solucions per a les intervencions de reparació i modernització. 

A més de la gestió per departaments exposada, estan desbloquejant temes pendents de 

legislatures anteriors i en aquest sentit subratlla quant a OBRES i INFRAESTRUCTURES, 

que: 

 S’ha condicionat el vial de pas sobre la séquia major al costat de la Casa del Mestre 

Penya, abandonat durant dècades, 

 Per fi s’ha construït una nova rampa d’accés al Centre Ocupacional Sant Cristòfol, 

llargament demandada, 

 Han començat les obres del reclamat IES núm. 5, que porten molt bon ritme, 

 S’ha iniciat les obres de finalització del Poliesportiu del Cementeri, programades en 

2009 i parades des de fa més d’una dècada, 

 S’han començat les obres d’urbanització de la parcel·la municipal en la qual la 

Generalitat Valenciana construirà un nou Palau de Justícia, 

 Ja estan en marxa les obres de finalització del Museu Industrial a la Nau d’Efectes i 

Tallers, un projecte que venia de 2008, 

 En aquest any Diputació va executar per fi la nova rotonda del Camí Vell de Terol, 

pendent des de 2011, 

 La Generalitat ha executat una primera actuació per a la millora dels accessos a Parc 

Sagunt I construint una rotonda encara que continuen sol·licitant els accessos definitius. 

 Han començat les obres de construcció del nou accés ferroviari al port marítim, 

 Han concedit Llicència d’Activitat a la Conselleria de Cultura perquè duga a terme les 

obres d’adequació de La Nau, 

 Després d’anys de retard, per fi han aconseguit que la Conselleria de Cultura reprenga 

les obres del Centre de visitants del Castell de Sagunt, que venen de 2006, 
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 I tenint en compte els intents fallits en legislatures anteriors, han iniciat, després de les 

converses mantingudes amb la Demarcació de Costes de València, el projecte de la concessió 

per a la remodelació del passeig marítim del Port de Sagunt. Per a això s’han licitat i 

adjudicat la redacció de la complexa documentació tècnica que exigeix Costes, i igualment 

aquest estiu han dut a terme el procés participatiu per a informar-lo. 

Però no solament han dedicat esforços a executar i desbloquejar obres i infraestructures, 

també destaca altres avanços i millores en SERVEIS com són: 

 Han aconseguit que l’ATMV iguale el preu del bitllet d’autobús amb València des de 

els dos principals nuclis de població del municipi, atenent una vella i justa reivindicació. 

 Han rebut de la SAREB les primeres vuit claus d’habitatges del parc municipal que ja 

han sigut posades a la disposició de les famílies més vulnerables. 

 S’ha creat un nou departament municipal: l’Oficina d’Habitatge, que a més des del seu 

naixement s’ha integrat en la Xarxa Xaloc de la Comunitat Valenciana, gràcies al conveni de 

col·laboració signat amb la Vicepresidència Segona de la Generalitat; amb el qual aproximem 

tots els seus serveis a les nostres veïnes i veïns. 

 Han aconseguit que la Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives incorpore Sagunt 

en el Pla Convivint 2021-2025 amb la construcció de una nova Residència de Majors i un 

CRIS-CEEM al nostre municipi, a més del CEAM i Centre de dia que es instal·larà a l’antic 

Economat d’AHM. 

Per tant, presenta desbloquejos en Obres, Infraestructures i Serveis però també planifiquen, 

com el PACES, el Pla d’Igualtat Laboral, el Pla de Cooperació Internacional, el Pla de 

Majors i el Pla de Joventut, i han continuat implementant els instruments i eines de 

l’Ajuntament amb: 

 El Pla d’Emergència enfront de situacions de Sequera. 

 S’ha iniciat el procediment d’elaboració d’un Pla Urbà de Actuació Municipal, 

 Encarreguen una Estratègia de Rehabilitació de l’Entorn Construït, 

 I el Pla Director Clavegueram i Pluvials per a intentar solucionar el problema 

d’inundacions que té aquest municipi. 

Plans alguns d’ells que són requisits imprescindibles per a poder accedir a algunes de les 

ajudes europees que falten per arribar i és important, per tant, avançar en aquests. 

I treballen per a obtindre col·laboració i finançament d’altres administracions en el 

municipi amb l’objectiu de la millor satisfacció de les necessitats de la ciutadania i en aquest 

sentit: 

 S’ha aconseguit que la Generalitat concedisca un ARRU per a la plaça Juan Ramón 

Jiménez de Baladre I, una injecció d’1.769.824 euros. 

 S’ha sol·licitat la inclusió de Sagunt en el Pla d’Inversions + de la Diputació 

Provincial de València amb 2.000.000 euros per a la reurbanització de la ciutat jardí de la 

Gerència i millora de la il·luminació pública de “Ciutat Vella”. 

Finalment indica que continuen exigint activament davant de les administracions 

públiques d’àmbit superior el compliment de les seues competències en aquest territori. Així: 

 Han sigut i són contínues les reunions amb la Demarcació de Costes i també amb la 

Delegació de Govern, exigint l’inici immediat de les actuacions d’adequació de les platges 

d’Almardà, Corint i Malva-rosa. 

 Van aconseguir que el ministre de Cultura del Govern d’Espanya visitara la ciutat per a 

constatar de primera mà les necessitats d’atenció al patrimoni històric i industrial i intentar 

aconseguir la seua implicació. Amb la visita es va adquirir el compromís d’iniciar el contracte 

d’1.000.000 d’euros per a la zona del Palau Governador i la Plaça d’Armes i adequar un 

itinerari per a la visita del Castell. 

 Han treballat pel consens en la rehabilitació del Pantalà mantenint una intensa activitat 

negociadora amb l’Autoritat Portuària de València i amb els portaveus municipals i esperen 

que en aquest 2022 per fi siga una realitat l’inici de les obres. 
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 També han pressionat el Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana per a 

aconseguir la connexió de la xarxa de Rodalia al Port de Sagunt i les barreres de so per a 

reduir la contaminació acústica de l’A-7. 

I fins ací la gestió d’enguany en el qual es lamenta que s’ha hagut de continuar gestionant 

la pandèmia de la COVID’19, la qual s’ha emportat múltiples recursos materials i d’esforç 

personal, imprescindibles per a contribuir en la mesura de les possibilitats en la protecció de 

la salut i seguretat de els veïns i veïnes, intentant mitigar els terribles efectes d’aquesta crisi 

global que ha afectat a tots els sectors productius i socials. 

Destaca algunes de les accions impulsades per l’Alcaldia en aquests dotze mesos com a 

desenvolupament de les anteriorment implementades en la gestió de la crisi de la COVID, 

com han sigut l’adquisició i repartiment de 20.000 mascaretes reutilitzables per als centres 

escolars de la ciutat que se sumen a les ja repartides a tota la ciutadania en l’anterior onada. 

Així com el reforç de la neteja i l’adquisició de mesuradors de CO₂ per a cada centre educatiu. 

Unes altres accions a destacar dutes a terme arran de la pandèmia van ser aquelles 

realitzades durant el Nadal. A causa de les restriccions i limitacions d’aforament no es podien 

celebrar aquestes festes tan importants com se solia fer, per aquest motiu des d’Alcaldia es va 

impulsar la comitiva de patges reals que van visitar a tots els xiquets i xiquetes de la ciutat i 

van recollir la seua carta als Reis Mags. Aquesta acció va ser pensada perquè la il·lusió dels 

més xicotets de la casa seguira malgrat les circumstàncies que s’estaven vivint. De la mateixa 

manera, per als més majors, per a lluitar contra la soledat no desitjada, es van realitzar 12.000 

crides per a saber si passarien sols les festes o si necessitaven ajuda. Aquestes crides es van 

sumar a les realitzades en ple confinament. 

Encaminades a fer costat al teixit empresarial de la ciutat es van dur a terme diferents 

accions, d’una banda mesures fiscals d’exempcions com la taxa d’ocupació de vies públiques 

per a les terrasses dels restaurants; a més d’ajudes específiques com: 

 Ajudes COVID 19 dirigides a persones autònomes, microempresa i petita empresa 

local, amb un total de 720 ajudes per import d’1.026.595,71 euros. 

 Ajudes RESISTIR amb participació de la Generalitat, la Diputació i el Ajuntament, 

amb import total 1.639.304,08 €. 

Més accions impulsades durant aquest any de pandèmia han sigut tots els reforços 

destinats al control d’aforaments i adequació de les mesures de seguretat, en els mercats 

exteriors i en les actuacions culturals o festives. 

I no es pot oblidar la gestió del centre de vacunació massiva que es va realitzar juntament 

amb el Departament de Sanitat de Sagunt. En un primer moment es va habilitar el pavelló 

René Marigil per a la vacunació massiva de la comunitat educativa i posteriorment es va cedir 

la cafeteria del Centre Cívic com a punt de trobada per a la vacunació de la població de l’àrea 

de salut, amb un funcionament exemplar. 

La pandèmia ha suposat un repte per a la gestió de l’Ajuntament, però el projecte de ciutat 

no pot quedar paralitzat. Malgrat les dificultats afegides que implica aquesta crisi de caràcter 

global, l’objectiu ha de continuar sent el de millorar la qualitat de vida dels veïns i veïnes. Per 

això, l’Equip de Govern ha desenvolupat un intens treball en aquests dotze mesos, sota la 

pressió de la pandèmia. I en alguns d’aquests casos, a més, amb el suport de l’oposició que 

agraeix. 

Han sigut mesos durs i lamentablement la crisi ha condicionat totes les actuacions i limitat 

els recursos. Però com ja ha comentat al principi d’aquest discurs, sobretot importa la 

seguretat i el benestar de les persones i per tot això se sent agraït pels avanços que s’han 

aconseguit per al municipi en aquests mesos. 

Manifesta que queden molts aspectes que millorar a la ciutat, però aquest és el repte: estan 

fermament compromesos amb el present i el futur del municipi i continuaran donant el millor 

malgrat totes les dificultats ordinàries i extraordinàries que estan afrontant. 

Aquest poble ha demostrat ser responsable i fort, demana als seus representants, a totes les 

regidories de tots els grups polítics d’aquesta corporació la mateixa responsabilitat i cohesió 
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per a poder construir entre totes i tots el futur que mereixen les persones que habiten aquesta 

ciutat. 

 

És el torn ara del Sr. Vila, el qual manifesta que inicia la seua intervenció fent recalcament 

en alguns dels temes que ja va reivindicar l’any passat i que es continuen amb els mateixos 

problemes actualment: 

1. Nefasta gestió en la neteja viària i manteniment de jardins. 

2. Foment en la discriminació i guerra de sexes. 

3. Falta de compliment per part de l’equip de govern per a dur a terme les mocions 

aprovades. 

4. Oblit de diferents nuclis de població. 

Respecte a la neteja viària, és un tema que quasi tots els partits de l’Equip de Govern 

portaven en el seu programa electoral i si es prenen la molèstia de preguntar als ciutadans, el 

sentiment és negatiu en aquest aspecte. Espera que el debat no se centre en el fet que la culpa 

és del gerent de la SAG, ja que aquest és una peça més del tauler d’escacs, en el tauler també 

està el president de la SAG i un regidor delegat de l’Equip de Govern i des de VOX esperen 

que si se sol·licita la dimissió del gerent de la SAG, també haurien de presentar-la l’alcalde i 

el regidor delegat. 

A més des de l’Equip de Govern no s’està facilitant tota la informació corresponent al 

Consell de la SAG com són els pagaments que li ha de fer l’Ajuntament a la SAG i on l’Equip 

de Govern dilata en el temps aquests pagaments a la SAG, deixant-la en diverses ocasions en 

una situació complicada havent d’utilitzar el fons de contingència pel qual se’ls cobren uns 

interessos, exclusivament perquè l’Ajuntament no paga quan toca. 

Continua insistint que l’Equip de Govern oculta que el dia 1 d’octubre l’assessor jurídic 

de la SAG ha sol·licitat el cessament del contracte laboral en la SAG i ha sigut coneixedor 

ahir dia 20 després de 20 dies que es notificara al director del Consell de la SAG i al secretari. 

És una llàstima que la resta de consellers s’assabenten d’aquesta manera. 

Com a segon punt parla d’igualtat i sobre la manera de defensar que tenen les dones 

l’Equip de Govern amb la resta dels partits de l’oposició (PP, CS i IP) estan consentint una 

“desigualtat” i fomentant la guerra de sexes. Diu tot això perquè se celebra el dia de la mare, 

el dia de la dona, el dia de la xiqueta però, no obstant això, el dia de l’home, el dia del xiquet 

o el dia del pare s’obliden per complet com s’ha pogut demostrar en les diferents mocions 

presentades per VOX. 

Recorda també quan l’equip de govern va votar en contra de la moció que VOX va 

presentar sobre mesures contra els abusos de menors tutelats pel Govern Balear i mesures 

futures de control. Tot l’Equip de Govern va votar en contra. Tots ells diuen que defensen la 

dona i ara el PSOE diu que vol treballar per a abolir la prostitució. Ací tenien una possibilitat 

molt bona per a obrir una comissió d’investigació perquè s’obrira una investigació dels casos 

de prostitució de menors tutelades pel govern Balear. No obstant això van votar en contra. 

Continua recordant la menor que va patir abusos sexuals a València per l’exmarit de 

Mónica Oltra i que l’Equip de Govern va votar en contra d’instar les Corts perquè s’iniciara 

una comissió d’investigació. 

Es pregunta quin és el vertader feminisme que defensa el Govern, i a quines dones 

defensen, a unes sí i a unes altres no, o només a les que els interessa al seu partit polític, a les 

que no els molesten les seues sigles... En definitiva defensen les persones que els interessa, 

quan els interessa i de la manera que els interessa i no les defensen a totes per igual; aqueix és 

el problema igual que és el problema de la resta de partits que no dubten a eixir a la foto amb 

l’Equip de Govern. 

Convoquen minuts de silenci per una dona o fills assassinats per la seua parella o 

exparella de sexe masculí però, no obstant això, no li ho plantegen quan un home és assassinat 

per la seua parella siga el sexe que siga o quan una mare mata algun membre de la seua 

família. En la seua opinió això no és igualtat. 
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Per a finalitzar manifesta que es gasten els diners de tots els veïns a fer un Pla Laboral 

d’Igualtat, que segons paraules escrites per la tècnica d’igualtat, la conclusió final de 

l’informe diu textualment: 

“Per a concloure, i abans de presentar les mesures a implementar que ajudaren a 

aconseguir la igualtat real i efectiva entre dones i homes en la plantilla de l’Ajuntament de 

Sagunt, podem afirmar que no ens hem trobat davant d’una situació de desigualtats o 

discriminacions manifestes i generalitzades, ja que la mateixa legislació ho impediria.” Tot i 

això, l’Equip de Govern ho ven com si existira una situació de desigualtat i tots els partits 

polítics ho secunden, perquè estan gastant els diners públics de la ciutadania a fer aquest tipus 

d’informes. 

Recorda algunes mocions que segueixen sense realitzar-se i entén que a uns certs 

integrants de l’Equip de Govern els agrada vendre fum i fer bons titulars però no fer el treball. 

Continua exposant algunes mocions que continuen sense realitzar-se: 

-Moció presentada per EU al març de 2015 sobre “desenvolupament del PAMRI” després 

de sis anys VOX ha tornat a presentar una moció que ja va presentar l’actual equip de govern 

i va ser aprovada, però posteriorment no es va fer absolutament res. 

-Moció presentada per VOX al setembre de 2019 sobre “modificació de l’ordenança de 

retirada de vehicles de la via pública”. S’ha preguntat per aquest en tres ocasions en el Ple 

després de la seua aprovació per unanimitat, ja que han passat dos anys, i encara no s’ha fet 

res. 

-Moció presentada per VOX al gener de 2021 sobre “millores per a centres escolars” on se 

sol·licitava més ombratge, augment del pati de col·legi per a evitar major contacte en els patis 

per la COVID 19, també va ser aprovada pel Ple, però han passat deu mesos i es continua més 

o menys igual. 

-Moció presentada per VOX al març de 2021 sobre “millores i ampliació en les 

infraestructures per a realitzar calistènia o Street workout”, va ser aprovada pel Ple, han passat 

set mesos i se segueix sense tindre notícies. 

-Moció presentada al maig de 2021 sobre “ampliació i millora dels pipicans i creació de 

zones d’esplai caní”, aprovada pel Ple i després de quatre mesos, es continua sense tindre 

informes d’estudis per a realitzar millores i ampliacions i continuen les queixes pel mal 

manteniment dels pipicans actuals. 

Totes aquestes mocions descrites són mocions que no signifiquen grans partides 

pressupostàries en un Ajuntament que té un pressupost de 85 milions d’euros; únicament es 

necessiten ganes de treballar per a ajudar els veïns de Sagunt a tindre uns serveis dignes i 

adequats als impostos que paguen. 

Els veïns de Sagunt han de saber per què l’Equip de Govern, igual que altres partits de 

l’oposició, no van voler aprovar la moció presentada per VOX sobre el control i seguiment de 

les mocions aprovades en el Ple, la resposta és perquè a més d’un partit polític els agrada 

mentir i enganyar la ciutadania i no els afavoreix que hi haja un seguiment de les coses a les 

quals es comprometen aprovant-les en els plens. 

Per posar un exemple, la ciutadania recordarà la famosa platja sense fums que va ser 

aprovat en el Ple amb l’únic vot en contra de VOX, on l’Equip de Govern es comprometia a 

una sèrie de mesures, com posar cartells, amb personal voluntari advertint als usuaris de les 

platges de la prohibició de fumar. Doncs bé, com a usuari de les platges de Sagunt indica que 

no ha vist ni cartells, ni voluntariat, és més, ha vist fumar gent en els quiosquets de la platja. 

No entén de què serveix adherir-se a una xarxa de platges sense fum si després no es fa res si 

no és per a vendre un titular. 

A més, l’equip de govern continua oblidant-se d’unes certes zones del nostre municipi, 

com Almardà, Monestirs, Muntanya Picaio, entre altres. Recorda que recentment es va tractar 

la petició de Monestirs de segregar-se de Sagunt per a unir-se a Puçol; entén que quan un 

nucli té aqueixa sensació vol dir alguna cosa, possiblement és perquè no se li estan donant els 
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serveis adequats segons els impostos que estan pagant i l’Equip de Govern no està fent 

absolutament res per a millorar aqueixa situació. 

Igual que passa amb els veïns d’Almardà. L’Equip de Govern al principi de la legislatura 

va presentar una sèrie de propostes per als veïns d’Almardà de les quals no s’han efectuat ni 

un 20 o 30% i el més greu de tot per a aquests veïns són els espigons que s’estan construint a 

Almenara. En aquest cas el PSOE ha demostrat els seus dubtes des del principi de presentar 

un recurs, recurs que es va presentar a última hora. Així doncs entén que el PSOE ha jugat a 

quedar bé amb els veïns d’Almardà i a quedar bé amb Costes. S’ha de triar i el PSOE ha triat 

presentar un recurs en última instància quan ja no poden fer absolutament res, quan les obres 

estan prou avançades i no aconseguiran la seua paralització. Però després van a la 

manifestació i venen als veïns que estan fent tot el possible per ells. 

I per a finalitzar aquest punt manifesta que els socis de govern, tant Esquerra Unida com 

Compromís, tenen la mateixa culpa que el PSOE perquè governen conjuntament i no han 

pressionat prou perquè el recurs es presentara amb la suficient antelació. Han sigut còmplices 

de donar suport a la decisió del PSOE i de la situació que estan patint i que patiran en un futur 

els veïns d’Almardà. 

Continua recordant que els pressupostos es van presentar al març tenint majoria suficient 

per a aprovar-los dins del termini i en la forma escaient, una cosa més que demostra la 

ineficàcia i deixadesa del Govern. També indica com, de manera habitual, l’Ajuntament es 

dilata fins a un mínim de sis mesos en el pagament als seus treballadors ja siga a la policia 

local pels operatius realitzats o les hores extraordinàries dels socorristes que ve succeint fa 

dos anys. També indica com l’Ajuntament deixa oblidats els seus funcionaris interins i 

personal laboral temporal, com segueix l’Ajuntament incrementant els impostos i taxes als 

ciutadans. Manifesta que li resulta curiós que en tractar un tema, l’Equip de Govern indica 

casualment que ja estan treballant en això, però en demanar informació o documentació mai 

es facilita res. 

També esmenta la inversió a la Gerència, que sempre s’anuncia però mai arriba, confia 

que la nova licitació publicada arribe prompte i no siga un altre titular més per a vendre a la 

ciutadania. També esmenta els 80.000 euros destinats a ajudes internacionals que el Govern 

envia a altres països, però, no obstant això, deixa oblidats a molts autònoms, empresaris i 

treballadors de Sagunt, o fins i tot als veïns de La Palma, entén que ells són espanyols i 

contribueixen amb la pàtria, no obstant això, es destina aqueixos diners a tercers països. Així 

doncs, la prioritat del PSOE, COMPROMÍS i EU és clara, primer altres països abans que 

Espanya. També diu com l’Equip de Govern deixa desemparats i indefensos als veïns que 

pateixen les conseqüències dels okupes, i posa com a exemple els que estan situats en una 

finca darrere de Ciutatmar. Ja s’han produït diversos incendis en aqueixa finca i hi ha hagut 

diversos altercats a la zona, patint fins i tot talls de llum a causa dels enganxaments il·legals 

que duen a terme aquestes persones. La resposta de l’Ajuntament ha sigut enviar-hi les 

treballadores de serveis socials, les quals han sigut amenaçades pels okupes, la qual cosa 

mostra també el tipus de persones que són; però l’Equip de Govern prefereix ajudar els 

okupes mantenint-los on estan. 

Aquestes són doncs algunes de les actuacions de l’Equip de Govern. Finalitza la seua 

intervenció avançant el que succeirà en aquest Ple; l’oposició dirà les coses que ha fet 

malament el Govern, aquest li donarà la volta i manipularà la veritat. Però manifesta que 

gràcies a la tecnologia i a l’hemeroteca es pot saber la veritat. 

 

Pren la paraula el Sr. Montesinos, portaveu del Grup Municipal CIUTADANS. Comença 

el que per a ell és una teràpia de grup on ningú convenç ningú i el pitjor de tot és que ningú 

aprén de ningú. Fent una reflexió dels últims dos o tres dies, seria més interessant o més 
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productiu, no fer els plens ordinaris en tot l’any i fer el Ple de política general de tot l’any, ja 

que en dos o tres dies s’han fet públics els acords pendents o reivindicacions pendents, per 

això entén que és més efectiu aquest Ple; i així i tot indica que es pot seguir amb l’eslògan que 

marca les reivindicacions de CIUTADANS durant tot aquest any: “Farts de tanta desídia”. 

Fa balanç i valoració de les gestions i sens dubte alguna cosa no va bé. Quan s’ix al carrer, 

es pot comprovar com es troba la ciutat. Aqueixa deixadesa d’alguns llocs pels quals el 

vianant, ciutadà, xiquets i majors ha d’accedir. Matolls que envaeixen les voreres fins a 

l’extrem que els vianants han de baixar a la calçada per a seguir el seu camí, amb la 

conseqüència de poder provocar algun accident. Podria posar molts exemples, com, per 

exemple: 

-Solars i parcel·les sense edificar confrontants a habitatges habitats, amb conseqüències 

greus i presència de rates i molta brutícia. Es requereix fer major recalcament i millor treball 

sobre la ciutadania. 

-També l’accés al cementeri de Sagunt que continua estant en una situació poc propícia, 

sobretot, per a les persones majors amb limitacions. En aquests moments una queixa és que 

només hi ha tres escales d’accés, al Port hi ha més però no suficients. 

-L’aspecte del Calvari, que només s’arregla per Setmana Santa; la resta de l’any està 

abandonat. 

-O l’existència d’un problema de brutícia generalitzada. Una desídia que afecta tots els 

barris. El poble està brut. 

Un altre any més, cal parlar de la gestió en la SAG, aquest govern ha demostrat que 

aquesta gestió no serveix, o almenys aquesta combinació d’Equip de Govern no té capacitat 

per a gestionar la SAG. No se sap si és peresa, desídia o interessos partidistes, perquè mitjans 

al seu abast en tenen, i ara més que mai. I no es pot entendre com, sent que, pràcticament la 

totalitat dels ingressos de la SAG procedeixen de la facturació que s’emet a l’Ajuntament de 

Sagunt pels serveis que li presta, en aquests moments existeix una morositat acumulada per 

part de l’Ajuntament de 4.500.000€. Això suposa una greu descapitalització de la societat per 

a atendre les seues despeses, comptant en aquests moments amb els recursos justos per a 

atendre els seus pagaments corrents. La gestió repercuteix en els treballadors i els seus 

proveïdors. Els treballadors de la SAG i els seus proveïdors han de cobrar de manera puntual i 

sense demora, i no poden veure’s afectats per la inoperància i falta de professionalitat o 

d’interés per part dels gestors de la SAG. 

En moments on exigeixen neteja, higiene i eficàcia han de fer autocrítica i donar una 

resposta ràpida a les demandes que fan els ciutadans i ciutadanes dia rere dia. La demora ja no 

està justificada i cada departament ha de fer la seua funció i assumir les seues responsabilitats. 

La gestió de la SAG sobre el municipi és tot un exemple del tripartit, és un calc, és l’espill de 

la seua gestió. 

Fa una xicoteta reflexió i expressa que algunes persones haurien de rellegir-se la 

Constitució, en concret el relatiu al dret a la intimitat de les persones, perquè no vulnere 

aquest dret quan realitzen manifestacions; a qui corresponga ja sap per què ho diu. 

El Patrimoni Històric continua caient-se, no es compta amb la capacitat, queda any i mig 

per a acabar la legislatura i no s’avança i esmenta com a exemples: 

-El Castell de Sagunt. El seu grau d’abandó és superlatiu. La seua muntanya, la seua falta 

de servei o recepció. Anys i anys de queixes, però els mateixos responsables que governen a 

Madrid i en aquesta Comunitat, governen ací. Això demostra poc pes polític dels Botànics 

amb els seus companys de dalt. Una vegada més les inversions al Castell segueixen en l’oblit. 

-Igual que el Museu que està deu anys tancat. Són dues legislatures i mitja. Es va fer una 

inversió de més de milió i mig d’euros. 

-Respecte del Casino del Port de Sagunt, indica que té la sensació que dins d’aquest Equip 

de Govern hi ha algú a qui no li interessa que es rehabilite. I el Casino cau. 

-La Gerència. Un dels missatges de publicitat, precisament en vespres d’aquest Ple, ha 

sigut que ja hi ha un esborrany de projecte després de tants anys de fer un estudi per a veure 
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què es fa amb ella. Però probablement passa aquesta legislatura i quedarà només aqueix titular 

de premsa i tant de bo no siga així. 

-Afortunadament aquest matí hi ha hagut una bona proposta pel que respecta al depòsit 

d’aigua de Churruca, notícia de la qual es congratula perquè era una reivindicació de 

Ciutadans. 

Per tant, troba a faltar un projecte ferm, consolidat per a oferir el nostre patrimoni al sector 

turístic, i el millor de tot és que el tenim, però abandonat i sense manteniment. I el més trist, 

des d’algun sector de l’equip de govern, es diu que el nostre municipi té empreses que 

contaminen. No es pot anar a la Fira de Madrid intentant atraure el turisme a la ciutat de 

Sagunt i al seu torn dir que hi ha empreses que contaminen. 

Si finalment l’APV dona a l’Ajuntament l’accés nord al moll, caldrà anar preparant ja un 

projecte de zona lúdica, com per exemple a València, la Marina. Perquè, en cas contrari, ens 

demorarem en el temps, tal com està ocorrent amb tot. 

I continua fent esment de més exemples: 

-L’aparcament de la platja, continua sent de terra. 

-La plaça de Bilbao està abandonada, un altre solar més de brutícia. 

-5 milions per al solar de darrere de Ciutat Mar, i ací segueix, sense fer-se res. 

Es continuarà dècades i dècades igual de pobra amb el turisme de la ciutat. Sembla, 

segons es transmet pressupost rere pressupost, que no hi ha diners ni per a eixir al carrer, per 

exemple, el quiosc de Vichita, que porta tancat més de deu anys, engrandint el problema 

d’imatge i desídia, al qual afegim el perill que li puga caure damunt a algú. 

Si s’abandona el patrimoni i no s’hi inverteix, s’està deixant perdre una font d’ingressos 

turística molt important, i de molts llocs de treball, necessària per a l’economia i molt poc 

desenvolupada pels dirigents. És imprescindible invertir en aqueixos projectes que passen de 

legislatura rere legislatura, sense acabar, sense adjudicar o sense començar. Projectes eterns 

que no beneficien ni engrandeixen la ciutat. Ni tan sols per a fer uns banys públics decents en 

uns paellers, que ja es veurà si la moció (prec) presentada per CIUTADANS és escoltada. A 

més també va quedar recollit el prec per a realitzar el mateix a Sagunt. 

Esmenta també les platges d’Almardá així com el nord de Sagunt, ja que passen les 

legislatures senceres i és una aixecada de camisa i una falta de respecte per a aquesta ciutat. 

Que, encara que no depenga de l’Ajuntament les inversions, sí que depén pressionar perquè es 

gestione. Però ara ja amb la soga al coll, no es pot seguir amb bones intencions amb 

l’Administració Central. Demana contundència, respecte i aptitud. Manifesta que ja estan farts 

que els prenguen el pèl, o es canvia la tendència de reivindicar o lamentablement es perdrà tot 

i s’arribarà tard. 

També vol recordar i molt important el Barri del Baladre o Baix Vies, els dos estan en 

la uci, i només hi ha intencions, però no és suficient. 

Una altra qüestió discutible és la gestió econòmica, molta despesa pública i poques 

inversions que no repercuteixen a la ciutat. Amb aquesta nova crisi de destrucció de pimes, 

autònoms i milers de treballs, és de nou l’agricultura local un gran motor econòmic i una part 

estratègica fonamental per a eixir de la crisi actual. Hi ha alguna estratègia més enllà de 

l’aprovació d’uns pressupostos o la vigilància dels camps rurals, o condicionar un grapat més 

de camins? És necessari protegir l’activitat agrícola, les ocupacions en el camp i la 

productivitat, ja que hui són més importants que mai. Fonamental el rescat de l’autònom 

agrari i que l’administració pública estiga al servei dels agricultors facilitant la seua labor 

burocràtica. Garantir la distribució agroalimentària amb la lliure circulació dels productes i 

serveis és un altre pilar fonamental per a ajudar a aquest sector. Però sens dubte, l’ajuda més 

eficaç i que en aquests moments és més necessària, ha de ser proporcionada per la Unió 

Europea i la seua implicació destinant fons a aquest sector i denunciar els governs d’Espanya 

i d’Europa les importacions d’altres continents amb una competència deslleial cap als nostres 

agricultors. Resulta abusiva la permissibilitat dels governs. Ací està el més important perquè 

l’agricultura comarcal, espanyola i autonòmica tiren avant. 
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I tampoc pot deixar passar per alt la gestió del Consell Agrari, perquè està en fallida, 

com la SAG. No val descarregar les culpes en VOX, IP, PP o CIUTADANS, hi ha una 

responsabilitat del Govern i no es pot seguir així, CIUTADANS es brinda perquè això no 

ocórrega, és responsabilitat de tots, però sobretot de l’Equip de Govern. La gestió del Consell, 

i no és per la seua delegada, que em consta que està fent grans treballs, està en fallida i és 

responsabilitat de més d’un. 

D’altra banda, no oblida a la Indústria de la ciutat, està en una situació molt 

complicada i a punt de tancar. Existeix un gran problema d’accessibilitat i permeabilitat dels 

polígons industrials. Si li afegim que Parc Sagunt no és un parc industrial totalment de 

producció, sinó que un percentatge molt elevat, un 60%, és logístic, no afavoreix l’entrada de 

més empreses industrials per a augmentar la creació d’ocupació. És més, en aquests moments, 

cal intentar salvar les que queden perquè empreses com, per exemple, Pilkington, estan molt 

malament. D’indústries productives en queden poques, Sidmed, Galmed, Lafarge, que 

generen llocs de treball, la resta és logístic. 

Ciutadans es va oposar a uns Pressupostos que es van realitzar a correcuita, tard i 

malament, i com si fora un joc de naips, a veure a qui li toca la carta més alta. Cada regidoria 

va demanar i després a veure d’on es podia traure els diners. Indica que aquest és el Govern 

de les transferències de crèdits. Mai hi ha hagut tant de moviment en un pressupost. Es troba a 

faltar un pressupost real, vertader, assequible, pròxim i, sobretot, executable i és 

responsabilitat del tripartit. Han de ser responsables. Quan es governa es fa per a tota la ciutat. 

Queda molt per fer, moltes famílies continuen sense recursos, sense connexió a 

internet, ni dispositius com a ordinadors o tauletes perquè els seus fills puguen exercir els seus 

estudis en les mateixes condicions que els seus companys, ampliant greument aqueixa bretxa 

digital educativa que ja existia. Des de Ciutadans pensen que si aquest Equip de Govern 

negocia i escolta i no es decanten per uns barris sí i altres no, la gestió pot ser molt més 

productiva per als ciutadans i ciutadanes de tota la ciutat. 

 

Pren la paraula el Sr. Rovira. Agraint l’enorme esforç que han fet totes les 

treballadores i treballadors públics d’aquest Ajuntament, de la SAG, del Consell Agrari i de la 

resta d’Administracions Públiques, sobretot durant els mesos més complicats de la pandèmia. 

Per descomptat, també agraeix a la resta de companys de l’Equip de Govern pel treball 

realitzat des que va començar aquesta legislatura. 

Dit això, indica que és impossible no parlar de la pandèmia i els seus efectes en el dia 

a dia de la gestió municipal també en aquest últim any. 

Manifesta estar convençut que la gestió de la pandèmia d’aquest Ajuntament ha sigut 

modèlica i valenta, un exemple per a moltes ciutats del mateix calibre. Pocs ajuntaments han 

posat tants recursos damunt de la taula per a fer front a aquesta crisi econòmica i social 

provocada per la pandèmia. Han posat a les persones en el centre de l’acció de l’Ajuntament, 

perquè consideren fonamental que l’administració local facilitara solucions perquè fora 

aqueix dic de contenció efectiva davant l’emergència social que es viu, per a fer la vida dels 

veïns i veïnes una mica més digna. 

Ja va esmentar l’any passat que l’Ajuntament va posar damunt de la taula quasi set 

milions d’euros de les seues arques per a generar aquesta xarxa de protecció social tan 

necessària. I en 2021 també s’ha tornat a fer un enorme esforç a través dels Pressupostos 

Municipals. Amb un escut social que s’ha basat a reforçar el pressupost del departament de 

Serveis Socials, i sense oblidar el suport a pimes, als autònoms, amb els plans de subvencions, 

contractació d’empreses locals i altres iniciatives que s’estan duent a terme. Congelant o 

suspenent determinades taxes o impostos fins i tot sabent que això significava menys 

ingressos per a l’Ajuntament. 

Entén que no s’ha escatimat ni un sol euro a posar en marxa aquest escut social, ni un 

només, ni a activar aquest pla de xoc social per a aconseguir, entre tots i totes, una eixida més 
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solidària a aquesta crisi, sense deixar a ningú arrere, que és una obsessió que ha tingut EUPV i 

des d’aquest Equip de Govern perquè no es repetisquen els errors de la crisi de l’any 2008. 

Per part seua, i en aquesta primera intervenció fa un breu repàs també sobre les 

competències i responsabilitats que s’assumeixen des d’Esquerra Unida, tant el seu company 

el Sr. Sampedro com ell mateix. 

En primer lloc, en regidories com a Joventut han continuat mantenint tant l’activitat 

com el servei que s’ofereix a mares i pares, amb una quasi normalitat en els serveis que es 

presten, en les activitats d’oci i en la programació cultural. Un exemple d’això són, els 24 

concerts d’artistes locals joves, d’octubre a juny que va organitzar el departament de Joventut. 

Es poden comptar amb els dits d’una mà els ajuntaments de la província de València 

que han mantingut l’Escola d’Estiu tant l’any passat com aquest, com a servei a la joventut i 

infància per a ajudar a la difícil conciliació familiar i que va comptar amb més 500 xiquets i 

xiquetes i 100 monitors. Igual amb la resta de les activitats i programació de Joventut o de 

Cultura, que les han adaptades a les circumstàncies, però s’han mantingut. 

La pandèmia no ha evitat que es continuara treballant. S’ha aprovat un pla d’infància, 

un pla de joventut, UNICEF ha renovat el segell ciutat amiga de la infància (que només es 

dona a aquelles ciutats que tenen una excel·lència en les seues polítiques cap als menors). 

La ciutat de Sagunt es consolida com a referent en polítiques de Joventut gràcies a 

aqueixa àmplia activitat i serveis que s’ofereixen a les persones més joves i a les famílies. 

Quant al departament de Memòria Històrica i al departament de Patrimoni Industrial, 

recalcar l’execució d’obres de recondicionament de construccions iber-romanes finalitzades al 

maig d’aquest mateix any per valor de quasi 80.000 euros. La posada en Valor del Monument 

Funerari del CEIP Josep Romeu, encara que és una actuació que arranca d’anys arrere. També 

l’adquisició del refugi de la guerra civil del carrer de Sant Francesc com a part del Patrimoni 

de la Guerra Civil, sumat al Pla director que garantirà la recuperació i posada en valor del 

gran Patrimoni Cultural de la Guerra Civil que hi ha a la ciutat. També destaca que ja s’ha 

adjudicat la redacció del projecte de les actuacions urgents de la Gerència i de l’obertura 

d’aqueix espai lliure, un projecte molt ambiciós que establirà les bases per fi de la recuperació 

de tot aquest espai importantíssim al Port. 

S’han executat les obres exteriors del Museu Industrial, s’ha reubicat tant l’arxiu com 

tot el material de la Fundació i s’han començat les obres de l’interior del Museu. Un pas més 

per a poder fer realitat en un futur el Museu Industrial i la Memòria Obrera del Port de Sagunt. 

Pel que fa al departament d’Activitats, a pesar que a vegades es parla de paràlisis, 

informa que el nombre de llicències d’activitat o títols habilitants que es van donar l’any 

passat per part del departament d’Activitats va ser de 265. Però és que a més, Activitats ja ha 

donat 322 llicències en el que va d’any. El treball del Departament d’Activitats ha sigut i és 

fonamental per al desenvolupament de l’activitat econòmica, més encara en temps de crisi 

com aquests. A vegades realment és enorme el treball que han de dur a terme els tècnics i que 

suposen els grans projectes, per exemple, amb les empreses que puguen instal·lar-se en 

polígons com Parc Sagunt. És evident que costa tirar avant les inversions municipals, algunes 

més que unes altres, però, des de l’Ajuntament es donen facilitats al veí/veïna que vol muntar 

un negoci, o a l’empresa que es vol instal·lar en algun dels polígons, i per tant, no es pot 

parlar de paràlisis, sinó d’agilitat i les màximes facilitats per al desenvolupament de l’activitat 

econòmica. 

Des del Departament d’Arxiu i Biblioteques s’ha hagut també d’assumir els reptes 

d’aquesta difícil situació adaptant-se dia a dia a les mesures sanitàries, restriccions i 

normativa per a poder desenvolupar l’activitat i donar servei a usuaris i usuàries de les 

Biblioteques. En els últims mesos s’ha pogut tindre llest el projecte per a millorar les 

instal·lacions del Centre Cívic en la primera planta. S’ha duplicat la Biblioteca Infantil en 

aquest centre que sens dubte és una millora important per al foment de la lectura entre els més 

xicotets i també per al desenvolupament d’activitats dirigides a ells. 



 17 

I després de molt de temps s’ha donat solució a una part fonamental del patrimoni 

industrial formalitzant la cessió l’Arxiu Històric Miner Industrial i la seua ubicació en una nau 

del polígon, després d’anys emmagatzemat ja està llest per a la seua catalogació i la seua 

posada en valor. 

També s’ha realitzat la millora de les connexions elèctriques de les biblioteques per a 

la seua utilització per estudiants amb ordinadors, tauletes, etc., segons les demandes dels 

usuaris de la biblioteca. I s’han adequat les sales de la primera planta del Centre Cívic que 

estan a l’espera que s’òbriguen en breu i s’han millorat aquestes instal·lacions al marge que 

queden coses per fer com executar els projectes que ja estan desenvolupats, però s’ha fet una 

bona faena (ciberteca, associacions, estudi, etc.) a falta de la seua obertura després d’alçar-se 

les restriccions. 

Referent a l’Empresa Pública Municipal SAG és important destacar l’augment 

pressupostari en 2021 de 270.000€ per a millorar la recollida de residus, la senyalització, 

l’increment de servei de LEP i també d’augment del servei de Jardins. En comparació amb 

l’any 2008, hui dia té el mateix pressupost que llavors, 14 milions 2008, 13 anys després es 

compta amb el mateix pressupost amb més serveis com la grua, manteniment col·legis, 

senyalització, més zones de neteja, més zones de recollida, més zones verdes, més edificis. 

Cal destacar l’enorme treball que s’ha fet no sols de la SAG sinó també de 

Contractació i de Manteniment d’adaptació a la Llei de Contractes del Sector Públic per a 

declarar la SAG com a mitjà propi i els respectius encàrrecs que durant aquest any s’han 

aprovat per part de l’Ajuntament. Destaca també l’enorme esforç que ha suposat la neteja i 

desinfecció dels locals, sobretot els col·legis, i recalca que aqueix increment de servei ha sigut 

a cost zero extra per a l’Ajuntament. 

Valora positivament les actuacions extraordinàries principalment en platges amb motiu 

de l’últim temporal valorades en més de 40.000€ i que no han suposat cost extraordinari per a 

l’Ajuntament, així com els més de 25.000€ dels treballs realitzats per LEP, Jardins i Lavabo 

Urbà. 

També la gestió de recollida de fibrociment que ara porta la SAG ha suposat un avanç 

important per l’agilitat que suposa la retirada de la via pública d’aquest material perillós. 

Hi ha hagut diferents actuacions als col·legis, les més destacables són CEIP Vilamar, 

CEIP Baladre Infantil, CEIP Cronista Chabret o CEIP Joaquín Rodrigo. 

Remarca també el contracte de comunicació així com la renovació del parc de 

contenidors, els més de 200.000 euros d’inversions tant en maquinària com en modernització 

del servei d’higiene urbana així com els 240.000 euros per a inversions en jardins 

També esmenta les reunions periòdiques amb AAVV per al desenvolupament i millora 

dels treballs de l’empresa. 

S’han iniciat els treballs per a establir un protocol amb Policia Local/SAG que facilite 

la identificació de les persones responsables de l’incivisme ciutadà relacionat amb residus i 

neteja viària. 

Igualment s’han aprovat les condicions municipals per part del Consell 

d’Administració per a la cessió de la parcel·la per a les noves instal·lacions de la SAG. 

S’ha millorat el servei gratuït de recollida de poda a Almardà i Muntanya establit una 

vegada a la setmana durant el període estival que encara està vigent, segons les peticions dels 

veïns. 

No obstant això indica que continua havent-hi objectius i reptes per davant, com són: 

-Redacció i execució del projecte de Nova seu que s’haurà de començar quan 

l’Ajuntament faça la cessió dels terrenys. 

-La creació d’un Departament/Delegació propi a l’Ajuntament que gestione i fiscalitze 

els encàrrecs directes al mitjà propi. 

-Donar solucions als problemes de poda incontrolada millorant els serveis com ja 

s’està fent. 

-Negociació d’un conveni únic d’Empresa. 
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-Negociar un segon Ecoparc mòbil que cal reclamar per a la gestió de la SAG al 

Consorci de Residus. 

-Abordar i reduir el greu problema que hi ha amb els residus dels mercats que 

provoquen un gran cost per a la SAG i evidentment per a l’Ajuntament. Fa falta una labor de 

coordinació entre la SAG, Policia Local i Mercats. 

-Dissenyar una nova estratègia de recollida de residus per a hostaleria i comerços en 

llocs conflictius, com pot ser el passeig marítim del Port de Sagunt. 

-Incrementar les activitats formatives juntament amb les campanyes de responsabilitat 

social corporativa. 

Quant al departament de Platges destaca l’ampliació de la temporada un mes més de 

servei de l’habitual, que era un compromís adquirit aquesta legislatura i s’ha complit. També 

s’ha consolidat l’horari de Salvament i Socorrisme al juliol i agost fins a les 21.00 hores, cosa 

que pràcticament no es pot trobar en cap platja no sols valenciana, sinó de tot Espanya. 

S’han renovat les instal·lacions del Punt Accessible d’Almardà així com que s’ha 

renovat l’equipament per a salvament i socorrisme perquè compten amb el millor equipament 

possible per als rescats a la platges. 

Igualment s’ha ampliat el contracte de vigilància i salvament amb drons per a les 

platges del nord perquè compten amb els mateixos serveis a les platges d’Almardà, Corint i 

Malva-rosa, que la platja del Port i s’ha continuat apostant per la tecnologia d’intel·ligència 

artificial per a garantir unes platges segures durant aquest estiu. 

Es continua col·laborant amb les AAVV i Acció Ecologista Agró per a dissenyar les 

estratègies i treballs futurs a les platges i aquest passat any es va signar un conveni de 

col·laboració que s’està executant amb SEO/BirdLife i la Diputació de València per a realitzar 

un projecte de conservació i renaturalització de platges. 

Destaca també l’important treball de manteniment que es va fer a través del Pla 

d’Ocupació al passeig marítim del Port. 

La millora i estabilització dels contractes de quiosquets que van eixir a licitació, treball 

conjunt amb el departament de Patrimoni que va permetre: 

o Ampliació horària fins a les 3.00 

o Traure contractes a quatre anys 

o Major exigència en criteris mediambientals 

I per descomptat el manteniment de les més de 20 certificacions i distincions de 

qualitat de les platges: Banderes blaves, Q de qualitat, Qualitur, ISO 9001, 14001, 170001, 

Certificació ambiental Emas i el segell de turisme segur. 

No obstant això hi ha reptes pendents que estan damunt de la taula, com són: 

- Redacció d’una nova ordenança de Platges que aprofundisca sobre la protecció 

dels espais dunars. 

- El projecte regeneració cordons dunars en col·laboració amb Agró i Vida 

Silvestre i a cordonar els trams de cordó dunar que queden per protegir. I ací cal agrair 

a Acció Ecologista Agró els treballs de voluntariat ambiental per la conservació i 

millora dels espais dunars que fan any rere any. 

- Augment de banys públics a la Platja del Port atés que existeix aqueix passeig 

Marítim i es podrien eliminar així progressivament els WC químics. 

- Redacció Projecte de Postes d’obra per al Port i Almardà 

- Renovació de la resta de la flota de Salvament 

- Cartelleria informativa sobre la xarxa de Platges sense fums. 

- Cartelleria informativa sobre els espais protegits del litoral i millora de la 

cartelleria informativa dels serveis de la platja. 

En general s’han aconseguit, malgrat tot, desbloquejar una sèrie de temes que portaven 

embossats molt de temps. Ha costat anys de treball, molts d’ells des de la legislatura anterior, 

i per fi s’ha vist la llum al final del túnel. És el cas de les rondes nord i sud del Port de Sagunt, 

del Centre de Visitants del Castell amb les obres en marxa malgrat la Conselleria, del Museu 
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Industrial, per fi, del pavelló enfront del Cementeri, l’IES núm. 5, de la Gerència que s’acaba 

d’adjudicar, valorat en més de 4 milions d’euros, el Casal Jove de Sagunt on l’obra està en 

marxa des de fa un mes. 

A pesar que l’Ajuntament ha prioritzat la lluita contra la COVID com la seua tasca 

principal, en la resta dels fronts s’estan fent les coses raonablement bé, amb els seus errors i 

els seus encerts. En alguns fronts millor que uns altres, és cert, però es continua avançant a 

millorar la ciutat i a anar complint el pacte de Govern que és el compromís marcat amb la 

ciutadania. 

Recalca la responsabilitat de tots els partits de l’Ajuntament a l’hora d’acostar el 

muscle en aquesta difícil situació, i l’esforç humà i, sobretot, econòmic d’aquest Ajuntament 

per a no deixar a ningú penjat en aquesta crisi. 

Per a finalitzar, des d’EUPV entén que ha sigut un Ajuntament model en la gestió de la 

crisi sanitària i per part de tots els partits hi ha hagut voluntat de col·laborar, cosa que en 

moltes ocasions haguera semblat impensable, i agraeix aqueixa col·laboració i ganes d’aportar 

en els moments més difícils de l’últim any i mig, per l’evident crisi social i econòmica 

derivada de la pandèmia, al marge de posicions ideològiques, a vegades antagòniques, han 

sabut arribar a acords entre Govern i oposició, a través del diàleg, pel bé de totes i tots, cosa 

que aquesta ciutat es mereix i veïns i veïnes agraeixen en temps tan complicats. 

 

Intervé ara el Sr. Muniesa, el qual manifesta que després de passar un any des del 

passat debat del municipi, arriba a la conclusió que podria reeditar el que s’ha dit llavors. 

Retocant alguna dada i reforçant algun matís poc es podria equivocar. Un Govern al qual 

després d’iniciat el tercer any de legislatura se li puguen aplicar les mateixes objeccions que 

fa un any, que la seua gestió no ha servit per a resoldre problemes que llavors ja es van 

denunciar i no s’haja percebut un canvi, evidència, en una certa manera, esgotament. Ja en el 

seu moment van defensar que el debat havia de servir per a analitzar la situació de com estan 

les coses. Però si les coses en el temps segueixen igual és prou negatiu. Perquè si, lluny de 

donar una contestació a veïns, a les seues reivindicacions com a destinataris de les accions 

dels polítics, se’ls genera preocupació i desconfiança, això és conseqüència de la labor 

desplegada pels responsables polítics en el Govern. 

És evident que el balanç de l’any passat va comptar amb un convidat sorpresa, un 

virus que va trastocar el nostre dia a dia i va trastocar la naturalitat amb la qual fins al moment 

s’havia debatut en un dia com el de hui. Ningú augurava fa més d’un any com un virus 

trastocaria el dia a dia, el de tots, però va ser aqueix mateix “tots”, funcionaris, grups polítics, 

veïns, es va constituir a ser una part essencial a l’hora de minimitzar els seus efectes. No 

poden tindre queixa per la responsabilitat demostrada en els moments més crítics sense 

fissures en els suports. Però al cap d’un any el Govern no pot continuar escudant-se en una 

circumstància que ha vingut per a quedar-se. Un governant està per a resoldre, no per a eludir 

responsabilitats. Col·locar en el centre de les prioritats la gestió de les necessitats de la ciutat i 

els seus veïns i no la dels grups que conformen el Govern, per al qual es compta amb recursos 

determinats que no són infinits i dels quals entén són responsables. Cal ser conscient amb 

quins ingressos compta u realment per a dur a terme despeses i inversions prioritàries, però 

han demostrat després de set anys que això els sona a xinés. No hi ha ni eficàcia ni eficiència 

que es va exigir fa un any, només els serveix comptar amb els seus vots per a acontentar-se 

amb els seus socis i no a les necessitats dels veïns. En l’oblit està la contenció salarial i 

aqueixa visió d’austeritat per a aconseguir els resultats des del mateix moment que es va 

prendre possessió i reeditar el seu pacte del “més del mateix” en aquests set anys. Són el 

Govern més car de la democràcia i amb pitjors resultats. En el seu tercer any de mandat s’ha 

consolidat com a professionals de besos, fotos i abraçades amb els quals s’intenta abastar i 

cobrir aqueixa falta de resultats i de respostes. Buscaven més participació encara que realment 

ha sigut fingida; la buscaven al principi per a donar aqueixa aparença que alguna cosa havia 

canviat, que escoltaven, però el pas del temps ha demostrat que ha sigut una manera de 
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descarregar les seues responsabilitats a tercers quan les coses no ixen com volen. S’ha passat 

de “som nous sense ser-ho” i el “farem” després de set anys a l’excusa de “la culpa és dels 

altres”, per la paràlisi davant de la falta dels resultats. No vol reiterar allò que van rebre un 

Ajuntament amb herència a manera de projectes i sanejat, sinó que després de quatre anys de 

tripartit anava a ser la de la confirmació, no van ser suficients quatre anys, és que quan s’ha 

passat a l’equador d’aquesta segona legislatura se segueix en sequera, però amb anuncis. 

Fotos i anuncis hi ha molts, però realitats, poques. No es tracta de rebre un Ajuntament que 

disposa de diners i de projectes, es tracta de ser capaç i tindre un equip per a gestionar-lo. 

Després de set anys hi ha incapacitat i paràlisi de la gestió queda demostrada per falta de 

resultats, any rere any. Una situació que es veu reflectida en la radiografia dels comptes 

municipals, és el tercer any que se’ls acaba el termini per a aprovar el pressupost i se segueix 

sense notícies d’ell; però és que el que corresponia a enguany, ha sigut un fracàs de gestió mai 

vist en aquest Ajuntament, el govern d’esquerres amb 20 alliberats amb dedicació exclusiva, 

van entregar la redacció del principal document econòmic de l’exercici a una empresa, en ser 

incapaces de presentar-lo dins del termini i en la forma escaient per a després fer un pas cap 

endarrere ja amb l’any començat i presentar un curta pega de 2020. A més és que la veritat és 

que la sindicatura els va advertir de no poder rebre ajudes per no presentar la liquidació de 

2019, tota una fita en la gestió. Però si, almenys, el que es presentara fora real, perquè no és 

possible creure’s després de tres anys aqueix document. Van presentar un que va sumar 15 

milions d’euros més del que va llançar la liquidació que ja tenien en l’actual escenari de crisi, 

quan tots els indicadors econòmics van a la baixa i volen convéncer que de veritat produiran 

aqueixos ingressos; de nou ha sigut un conte xinés del tripartit. 

Fa un any ja va insistir que era temerari mentir amb els ingressos de manera reiterada i 

la liquidació va tornar a donar-los la raó i l’obligació d’haver de fer un pla de sanejament, 

també. El problema és que per a resoldre els errors del govern, lluny de canviar la recepta amb 

la qual no encerten per a resoldre la situació, tornen a contemplar en el seu pla més impostos, 

més deute i més préstec, precisament els ingredients que ens han portat a aquesta situació i a 

pagar entre tots els veïns aquest destarifo. Indica que mentir no és gratis i a la primera 

oportunitat culpen la pandèmia quan el que ha passat té el seu origen en alguna cosa que ja els 

advertim; enfront de la crisi, contenció, ajustar-se al real eliminant el superflu. Sense gestió, 

sense adaptar el pressupost a la nova situació, no pot portar gens bo i així ha sigut. La 

reiteració dels errors a l’hora d’inventar ingressos ha suposat que els 17 milions d’euros de 

més que es van inventar es reflectira en la liquidació. L’any 2020 van pressupostar quasi 12 

milions i mig en taxes per a recaptar una mica més de 8 milions i la culpa no va ser de la 

pandèmia i la falta d’activitat, només era perquè es recaptava al voltant de 10 milions, però no 

van tindre millor sort amb els impostos indirectes on el 40% de recaptació no es va produir, 

per no parlar de la venda de terrenys. Res els para, els seus vots són els responsables de fer 

aquestes polítiques per als seus i no per a la ciutat i les seues necessitats. Només busquen la 

manera de poder justificar quasi 85 milions d’euros en ingressos que no tenen. Totes aquestes 

pràctiques tenen un risc, que no han volgut solucionar perquè mentre hi ha hagut estalvis han 

renunciat a fer inversions productives i no han destinat a pagar les despeses que ja calia tindre 

coberts, però quan s’han acabat i han arribat les conseqüències econòmiques de la COVID, els 

ha tret els colors i han hagut d’improvisar un pla de sanejament. I la solució ha sigut més 

pressió fiscal, més càrrega d’impostos indirectes, amb més préstecs i més deute per habitant. 

Perquè haver incidit en majors ingressos en taxes, ICIO i venda de solars hauria sonat a burla. 

Aqueixa és la seua línia argumental, més pressió fiscal, més deute i més préstecs, mentre les 

inversions no es duen a terme. Van dir que si les inversions no s’executaven seria un fracàs i 

així ha sigut. Només han sigut capaços d’invertir una mica més d’un euro de cada deu que 

tenien previstos. Mantenen un deute desbocat en aquests anys que aconsegueix quasi 33 

milions d’euros al final d’aquest exercici, mentre el 90% de les inversions no s’han dut a 

terme, la qual cosa significa que mentre cada veí ha vist quasi duplicat el que ha de pagar pels 

préstecs des que estan governant, no veuen ni una sola de les inversions a les quals s’havien 
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compromés. No gasten ni el que pressuposten, tot són incompliments, no són capaços de 

gestionar ni el que tenen. Les bones paraules tenen un curt recorregut i més quan encarem el 

tercer any de la legislatura i els veïns veuen que no s’ha millorat el seu benestar. Són set anys 

de Govern tripartit i tot el que han deixat de fer té les seues conseqüències en infraestructures, 

en educació. La conseqüència és que l’esquerra no pot ocultar les conseqüències de la seua 

gestió negativa que acaba pagant el veí amb impostos però sense donar ni un sol resultat. 

L’optimisme està molt bé mentre no signifique jugar amb els recursos dels altres i fer-ho 

demostra la irresponsabilitat dels quals governen i que prioritzen els interessos partidistes en 

lloc del dels veïns. Una any més tornen a preguntar què passarà amb el pressupost de l’any 

2022, del qual seguim sense saber res quan s’havia d’haver presentat el dia 15 de setembre i 

aprovat fa una setmana. I això que es van comprometre a complir els terminis i no existeix ni 

esborrany; però sí que hi ha més de 20 alliberats. Ni tan sols amb la majoria de la qual 

disposen són capaces. 

Després de l’ocorregut l’any 2020, ja no els demanen ni tan sols que destinaren els 

superàvits als plans d’ocupació, són d’exigir més als altres que ho facen uns altres quan 

governen, però quan són vostés els que governen canvien els plans. Dels 7 milions que 

disposaven, van decidir destinar-ne només cinc. Aqueixa és la diferència, el Partit Popular 14 

milions en dos anys, i el tripartit 5 milions en 7 anys. Malgrat això, van comptar amb 

l’absoluta col·laboració del Partit Popular perquè era el moment de conjuminar esforços, 

només es va demanar que es complira amb rapidesa i gestió, no obstant això el resultat va ser 

que després de demonitzar tot un sector com l’hostaleria, la restauració i el turisme tancant-lo, 

les ajudes compromeses de més de 2 milions d’euros destinats a les ajudes Pimes, només es 

van pagar al voltant de 1,2 milions. I la resta del contingut del pla no va córrer millor sort, 

amb les ajudes de la Generalitat va haver-hi gent que es va sentir enganyada. Però aquesta 

situació no sols s’ha donat en el mateix pla sinó en altres mecanismes d’ajuda com els premis 

de la campanya al comerç local que només es van pagar 58 dels 200.000 euros destinats i a 

més una vegada passada la campanya de Nadal, generant una decepció en el sector hostaler i 

comercial de la ciutat. Van veure com va passar el gruix de la campanya sense que s’haguera 

pagat ni en temps ni en forma la quantia promesa. I si això és el que passa amb les ajudes, què 

passa amb els proveïdors…, les dades de liquidació assenyalen després de més de dos anys de 

gestió augmenta la quantia de les factures pendents de pagament que se situen en quasi 6,7 

milions, un 30% més que en el trimestre anterior. On van quedar les promeses de les ajudes 

ràpides i eficaces. Sis amb set milions d’euros dels quals el 40%, més de 2 milions i mig ja 

s’haurien d’haver pagat perquè es troben fora de termini. Hi ha pendents 6,7 milions i només 

paguen 5, deixen més quantitat pendent de la que són capaces de pagar, no és per falta de 

liquiditat sinó per incapacitat. Les conseqüències és que, autònoms i pimes es veuen asfixiats, 

segueixen sense cobrar dins del termini i en la forma escaient. Però aquesta situació és encara 

més vergonyosa quan per segon any consecutiu es reprodueix amb la SAG. L’any passat van 

deixar 5 mesos sense pagar-li ni una sola factura i de nou li han deixat a deure a l’empresa 

municipal 4 milions i mig d’euros després de portar mesos sense abonar el gruix de les 

factures. El que l’any passat es va atribuir a un canvi comptable, que havien deixat més d’un 

any sense resoldre, enguany l’han derivat al mateix director, acusant-lo que no els havia avisat, 

quan consta, no sols per factura electrònica registrada, sinó també per correus remesos. A 

aqueixa falta de capacitat per a resoldre els problemes pretenen visualitzar que siga una 

imatge negativa de la gestió per a culpar a la direcció i voler traslladar-ho així als veïns, en 

aqueixa croada d’assetjament i enderrocament que mantenen amb la gerència. 

Igual que amb el Consell, deixadesa i una nefasta gestió. Ja no se sap quants regidors 

han passat per ací sense que cap assumira la responsabilitat de donar una solució mantenint la 

seua autonomia, la supervivència del col·lectiu agrari. Busquen culpables quan són 

responsables de la gestió. Al final el que realment importa, que és resoldre els problemes, ho 

deixen en un segon pla i les conseqüències són que deixen abandonats a sectors essencials per 

a la recuperació com són pimes, comerços, emprenedors, joves. Si no són capaços d’executar 
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i aplicar els recursos que tenen, les conseqüències són fàcils, veïns que es queixen per la falta 

de solucions, no els ixen els comptes ni resolen els problemes dels barris. Fins al moment 

cada vegada que afloren crítiques anunciaven plans. Si s’inunda Almardà i la platja del Port 

després de set anys sense realitzar ni una sola inversió, diuen que estan treballant en un pla i 

quan se’ls demana diuen que estarà a la fi d’any. Però a més després de tres anys afig visites 

per a conéixer de boca dels veïns les seues queixes. És que després de tres anys i vint 

alliberats no les coneixen ja? Un any després més fotos, més publicitat i propagant. Hi ha una 

conclusió clara i és que sense inversions i sense respostes només amb anuncis no es resolen 

tots aquests oblits. 

Si la liquidació de 2019 els treia els colors en inversions, tenint previstes per valor 

d’un milió quatre-cents mil euros l’accessibilitat, carrils bici o repavimentacions s’havien 

gastat zero euros, aquest passat any 2020, amb la liquidació a la mà, encara que les han 

aglutinades, tampoc ha millorat molt la cosa; 8,5 de cada 10 euros s’han quedat sense gastar. 

No es tracta de tindre molt de pressupost, sinó de saber gastar-lo. Aquests números, i que 

hagen passat tots aquests anys, s’escenifica en l’enuig dels veïns, els quals senten les excuses 

any rere any però que quan arriben les inundacions després de les pluges observen amb fàstic 

com, una vegada més, no s’han netejat ni les eixides naturals ni executat cap millora de 

clavegueram i pluvial. Els veïns d’Almardà, de la platja del Port saben del que s’està parlant. 

Un any després passivitat i abandó. Aquest és un exemple del que passa en la resta de la ciutat; 

com que els veïns del Nord del Palància clamen contra plagues de cucs i rates mentre 

s’escuden que hi ha solars bruts, sense que es prenguen mesures de desintoxicació i neteja en 

vies ni en places públiques, mentre anuncien de nou una ordenança de solars que ja van 

aprovar en 2016 i que mai van posar en marxa. 

Fa una any el barri Baladre va denunciar l’ocupació il·legal de 50 habitatges, que lluny 

de solucionar-se registra més casos d’ocupació il·legal, sense que el tripartit ni la Generalitat 

facen res. Encara sort que després de perdre tres milions al Baladre 1 en ajudes per a la 

rehabilitació per no presentar la documentació, enguany s’han aconseguit 1,7 milions d’euros 

encara que es repartisca en els pròxims anys; no obstant això això no ha restat les queixes per 

l’abandó que corresponen al manteniment bàsic municipal de la zona. 

Són manteniments que per qualsevol zona reivindiquen els veïns perquè la ciutat està 

bruta, fem acumulat, escampada al voltant dels contenidors, estris en via pública, males olors 

per falta de manteniment d’embornals, solars com selves que envaeixen voreres, sense que 

des de la seua gestió es faça res. També excrements. Mai la ciutat s’havia vist sotmesa a tal 

grau d’abandó, que s’ha vist reflectida en invasió de rates en zones públiques per no parlar de 

les tradicionals plagues de panderoles, mosquits o cucs que desesperen els veïns que es 

queixen amb impotència davant de la passivitat. Els diners no ho arreglen tot si darrere no hi 

ha un equip gestor responsable. De quin val dotar a la SAG amb 4 milions més d’euros si no 

es reflecteix en aqueixes actuacions. Hi ha barris abandonats negant any rere any invertir en la 

recuperació de l’habitatge públic social en el Pla d’Ocupació, mentre el mateix Consell alerta 

de la necessitat d’habitatge públic, mentre titllen d’alarmisme i qüestionen el problema de 

l’ocupació il·legal i es disparen les llistes d’espera per a obtindre una. Després de set anys i 

eliminar la regidoria, per fi han posat en marxa l’oficina de l’habitatge que havien rebutjat 

sistemàticament durant aquests anys. En moments de crisis cal proposar treballar i posar en 

marxa amb agilitat mecanismes que forgen bases de futur. El PP ho va fer en la pitjor època 

amb l’avanç final de Parc Sagunt i noves zones comercials i que malgrat els qui no van creure, 

hui són font de riquesa i ocupació. No els veuran intentar segar l’herba sota els peus d’apostes 

industrials i comercials, però s’enfrontaran als qui encara hui s’obstinen a desgastar la 

indústria per simples postulats doctrinals. La seguretat jurídica, la reducció d’impostos, la no 

reposició de taxes eliminades, agilitat administrativa, són requisits necessaris en el procés de 

recuperació; recuperació que necessita de la col·laboració públic-privada i dels agents socials 

com Asecam o els sindicats i no intentar menystindre’ls ni llevar-los protagonisme com a 

mers convidats de pedra com s’havia fet. Les conseqüències del que dic va ser la pèrdua 
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d’ajudes claus per pura incompetència del govern local en el passat. No es tracta de mers 

números, quan parlem de perdre el 80% de les ajudes significa perdre infinitat d’oportunitats. 

Estem un moment crucial que ha d’anar més enllà de l’anunci de presència en fòrums, sinó 

d’adoptar i donar suport a mesures per a propiciar la recuperació i ací sempre comptaran amb 

el suport del Partit Popular. Política industrial sense complexos doctrinals, no més desgast. No 

s’ajuda amb més imposats, més traves o més inseguretat perquè així s’han perdut milions 

d’oportunitats fins hui. I es reclamen més atenció als seus problemes reals i rebutgen les 

polítiques i demanen mesures i ajudes eficaces. Hi ha prou amb assenyalar la crítica situació 

de la Pilkington per a reiterar el suport a la indústria de la ciutat, però se segueix sense 

notícies del pla d’ajudes per al sector de l’automoció; només així es pot ser eix industrial de la 

comunitat sense que la malaptesa miop d’alguns faça caure com a fitxes de dominó. S’ha de 

continuar sent líder si s’atén les reivindicacions dels empresaris i els agents socials. 

Fa un any reclamaven en les seues jornades més infraestructures, menys pressió fiscal, 

més agilitat i menys sectarisme. Des del PP se’ls va exigir bonificar i reduir impostos però no 

s’ha fet. La moratòria a les terrasses quan ha sigut el Botànic qui ha obligat a tancar 

demonitzant l’hostaleria, sona a insuficient i tampoc ho arreglen ajudes de 4.000 euros, quan 

han estat mesos tancats. Ja no recorden la seua nova política que, lluny de trobar solucions als 

qui presentaven tota la documentació sol·licitada per a les seues terrasses, rebien una multa. 

Tot això és el que cal canviar. Hi ha coses que no canvien i de nou, un altre estiu, s’ha iniciat 

la campanya de platges amb deficiències, les mateixes que fa un any, però agreujades perquè 

s’han trobat pedres i escaló, amb amenaça de clausura inclosa. Brutícia de l’aigua per 

abocament sense el qual se segueix sense tindre les anàlisis que es van sol·licitar i falta de 

neteja en els accessos. Tot això és conseqüència de la política de l’aparador, les queixes i la 

falta de solucions és l’element comú. 

Una cosa tan comuna com abandonar la reivindicació, plegant-se als interessos dels 

seus partits. És essencial governar, prioritzar i gestionar, els eslògans i anuncis no milloren la 

vida dels ciutadans. Si de veritat es vol dur a terme la resistència davant d’una situació tan 

dura com la que s’ha viscut, s’han de marcar línies polítiques i gestió i tindran el suport del 

Partit Popular; per a posar fonaments, per a continuar avançant i mirant cap al futur per a no 

veure tot frenat a la ciutat. 

 

És el moment de la intervenció del Sr. González, portaveu d’Iniciativa Portenya. Inicia 

la intervenció ensenyant un cartell que anuncia “El Port existeix”. Manifesta que si ho mostra 

un membre d’Iniciativa Portenya pot considerar-se normal, però quan el mostren persones que 

no són segregacionistes haurien de meditar-ho els senyors del tripartit. Quan es trau aquesta 

pancarta, es fa per molts motius, però fonamentalment perquè és una realitat que el Port té la 

seua pròpia identitat i història, per molt que alguns s’obstinen a negar. El senyor alcalde en el 

passat Ple sobre l’estat del municipi es va dirigir als d’IP, amb l’apel·latiu de nacionalisme 

local ranci. Aqueixa és la descripció que va fer l’alcalde sobre els qui portem la bandera del 

sentiment d’un poble. És una pena que quan parla de nacionalisme ranci no mire als qui 

l’acompanyen en el seu Equip de Govern. 

Quan alguns parlen de la gran ciutat de Sagunt, a molts els molesta perquè la realitat 

és evident, no són una, sinó dues ciutats, de moment en un mateix municipi, alguna cosa que 

no neguen, però cadascuna amb la seua pròpia identitat diferenciada. Per això, demana que es 

respecte els acords per aquest Ple, respecte al topònim del qual reconeixen com el seu poble, 

en primer lloc, en la correspondència municipal, tal com es va acordar en aquest mateix Ple i, 

en segon lloc, demana respecte a l’Equip de Govern, perquè és tan senzill com parlar de 

municipi en lloc de ciutat. 

Són molts els portenys i portenyes que li ho agrairien, alguns com ell mateix que és 

segregacionista, però també molts altres que, encara que no pensen en la segregació sí que 

volen el seu poble i senten aqueixa realitat diferenciada a la qual ha fet referència. Demana 

que es reconega que això és així, encara que els coste assimilar-ho a alguns. 
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 Potser aqueixa falta de reconeixement és una causa fonamental en el retard a l’hora de 

posar en valor el patrimoni industrial. Passa a anomenar algunes de les qüestions pendents. 

-Recorda quan Iniciativa Portenya va proposar que la nau de tallers fora utilitzada com 

a centre de vacunació massiva. Es van negar per diverses causes, però la que més li va cridar 

l’atenció és l’esgrimida pel Sr. Fernández, que va afirmar que no era el moment perquè el 

començament de les obres previstes, des de fa tres anys, era imminent. Han passat deu mesos 

des de llavors i està segur que enguany no veuran començar les obres, en aquest cas 

doblement importants per posar en valor la nau i sobretot per acabar amb una sèrie de 

filtracions que afecten la seua estructura. 

Fa ara un any, després de la reunió de la fundació de patrimoni industrial del Port de 

Sagunt, el mateix alcalde va assegurar que el Forn Alt es reobriria un dia a la setmana, però un 

any després, no sols continua tancat i barrat, sinó que a més segueix sense poder utilitzar-se 

íntegrament, perquè no pot utilitzar-se la planta primera ni l’ascensor. Se segueix a l’espera 

que el Sr. Alcalde complisca amb la seua promesa. 

-Sembla que per fi han adjudicat les obres del Casino Gerència, concretament 

divendres passat l’empresa Víctor Tormo que també està fent l’obra del pavelló, ha presentat 

una oferta temerària i l’Ajuntament va acceptar aquesta oferta per 200.000€ per davall del 

preu de licitació. Esperen que després no hi haja modificacions com les que ha hagut de dur a 

terme al pavelló d’enfront del cementeri. Però és curiós que al Port sempre es va amb ofertes 

temeràries per a obres que requereixen d’una certa sensibilitat. 

-Quant al conjunt de la ciutat jardí de la Gerència, els demana que dediquen una bona 

partida en els pressupostos del 2022, l’alcalde acaba d’anunciar que hi ha 2 milions d’un 

programa Plus i esperen que una bona part d’aqueixos diners vaja a la primera fase de la 

gerència; que encara que el Sr. Rovira ha dit que van quasi 4 milions a la Gerència, el que de 

moment hi ha aprovat és l’execució d’un projecte per a les obres urgents. Tant de bo aqueixa 

primera fase comence l’any que ve i siga el començament de la rehabilitació de la Gerència. 

Això no és més que el seguiment del camí marcat per Iniciativa Portenya que va presentar una 

moció l’any 2019 que plantejava precisament que es dotara a la Gerència de vials adequats, 

aigua potable, de clavegueram, de voreres, d’enllumenat i això és el que es pretén amb aquest 

projecte. 

-D’altra banda, el museu industrial, que ha de ser el contenidor d’aqueix patrimoni 

guardat al costat de l’edifici, serà acabat en els pròxims mesos, però per a realitzar aqueixa 

museïtzació, requerirà d’una important partida econòmica, per això llança una nova petició 

d’inclusió en els pressupostos. El Sr. Rovira ha parlat que ha sigut reubicat l’arxiu siderúrgic 

industrial, però encara que estiga reubicat, a més fa falta que sobre ell es realitze una 

catalogació, un tractament especial perquè s’està veient deteriorat i d’una digitalització, per 

tant, novament sol·licita que dediquen a aquest projecte el que siga necessari. 

Una bona notícia és que el CEAM segueix avant, encara que ha de comptar amb una 

partida en els pressupostos de la Generalitat. El Sr. Sampedro ha afirmat que aqueix CEAM, 

la rehabilitació del casino, el museu industrial són obres que estaran concloses aquesta 

legislatura, així com també ha previst partides per a començar a l’any que ve les obres a la 

Ciutat Jardí de la Gerència. A més, ha indicat que les obres de la nau de tallers, qüestió de la 

Generalitat, també donaran principi. Des d’Iniciativa Portenya es donaran per satisfets amb el 

fet que la meitat d’aquestes obres estiguen acabades o en marxa al final de la legislatura. 

El Pantalà sembla que sí que compta amb una partida de 2,4 milions d’euros en els 

pressupostos de l’estat, cosa que els alegra, perquè són conscients que el pas avant donat per 

Iniciativa Portenya ha servit per a desbloquejar aqueix projecte. Ara esperen que l’Autoritat 

Portuària complisca amb la seua part i que en els pròxims mesos licite la primera fase de les 

obres, la fase en terra, però també li demanen al Sr. Alcalde que no descure la feina de casa en 

el consell de l’Autoritat Portuària i vigile que es fan els passos necessaris per a aqueixa 

declaració d’impacte ambiental necessària per a les obres en la mar. 
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-L’Ajuntament de Sagunt va perdre les opcions si es fes amb la propietat de la Casa 

Noguera, per a la qual existeix una iniciativa privada que pot resultar interessant, encara que 

hagueren preferit un ús públic d’aqueix espai. D’altra banda, els resulta humiliant veure com 

la casa d’Aznar o casa groga de la platja en l’actual estat d’abandó, amb un cartell que diu “es 

lloga”. El que ha ocorregut amb aquestes propietats històriques, no hauria ocorregut a Sagunt. 

Com a mostra, l’Ajuntament ha pagat el necessari per edificis com el de l’Once o per la casa 

Romeu. Per molt que diguen, no valoren igual el patrimoni i la identitat portenya, però 

malgrat el que estan fent, com he dit al principi, el Port existeix. I aquesta existència sembla 

que la neguen si s’ha de jutjar per l’oblit al qual sotmeten algunes qüestions, però no obstant 

això no s’obliden del Port quan es tracta de recaptar. S’han queixat per activa i per passiva 

que els portenys paguen un 20% més de mitjana en el rebut de l’IBI, però a més aquest últim 

any, simplement per tindre el codi postal 46520, els portenys també paguen un 20% més en 

l’Impost de Transmissions Patrimonials, per a un habitatge d’un mateix valor cadastral a 

Sagunt que al Port. Novament sol·liciten que es corregisquen aquests desfasaments perquè 

són clarament discriminatoris per a la població del Port que, per a això, pel que sembla sí que 

existeix. Espera que es faça alguna cosa amb aquests temes perquè li consta que el Sr. Guillén 

l’ha expressat en la Comissió d’Hisenda i no s’ha fet cas fins al moment. 

Procedeix a la lectura d’un text que ja va exposar en el Ple fa uns anys. 

“Fa més d’un any, que es va presentar una moció en la qual es va aprovar facilitar 

l’adquisició dels quasi 30.000 m² de sòl industrial de propietat municipal, que estan situats (i 

continuen estant-ho) al Camí la Mar i al polígon SEPES. Ací s’ha parlat de lloguer amb opció 

a compra, de cessió sota la modalitat de dret de superfície, però la realitat és que passa el 

temps i des del departament de Patrimoni i Contractació, no s’han tret els plecs que permeten, 

almenys, intentar omplir d’activitat industrial aqueix sòl. 

Aqueix sòl va passar a l’oblit i no sap si l’Ajuntament és conscient que disposa de 

30.000 m² que podrien produir uns ingressos extra dins dels pressupostos. 

 Però per a posar en valor no sols els polígons, sinó el port comercial, són necessàries 

nombroses infraestructures. Estan a punt de publicar-se els pressupostos de la Generalitat 

Valenciana. Els pressupostos de l’estat s’han oblidat d’aquest municipi. Demanen que per 

part de l’Equip de Govern, s’avance quins han sigut les gestions realitzades davant de la 

Conselleria d’infraestructures per a facilitar el desenvolupament d’aquelles qüestions que són 

de la seua competència, tal és el cas del desdoblament total de la carretera de la IV planta, o 

l’accés Sud al Port Comercial, o l’estació intermodal. Segurament això els sona perquè en els 

últims anys s’ha repetit una vegada i una altra perquè són vitals per a desenvolupar la zona 

industrial i el port comercial que actuaria com a motor econòmic del Camp de Morvedre. 

D’altra banda, els agradaria que des de l’Equip de Govern se’ls informara també 

d’una altra de les grans infraestructures situades al Parc Sagunt: la dessaladora, en aquell 

moment 28 milions (37 milions segons ha afirmat després l’alcalde) d’euros gastats en una 

instal·lació sense ús. Amb un conveni que està als llimbs, sense data d’inici de posada en 

marxa. Els contribuents, que són els que han de pagar en còmodes terminis aqueixa 

instal·lació, mereixen una explicació del com i el quan es posarà en funcionament i com es 

finançarà la seua gestió i amortització. 

I seguint amb el capítol d’infraestructures, deixant arrere la indústria, també demana 

que se’ls explique sobre alguns dels projectes que consideren interessants per al 

desenvolupament d’aquest poble. En primer lloc parla de l’accés del tren de passatgers fins al 

Port Sagunt. Des d’Iniciativa Portenya es van recollir més de 10.000 signatures, que al costat 

de l’acord plenari es van presentar en Conselleria en aqueix acord plenari únicament hi havia 

un punt que demanava que es dedicara una partida en els pressupostos de la Generalitat 

d’aqueix any per a realitzar l’estudi de viabilitat d’aqueix accés per al tren de passatgers fins 

al Port. Aqueixos pressupostos es publicaran aquesta setmana i per tant els agradaria saber si 

s’ha mogut un sol dit per fer complir aqueix acord plenari que el seu partit també va aprovar 

al costat d’uns altres en el Ple. Demanen compromís i sobretot que complisquen amb les 
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seues obligacions. No n’hi ha prou amb comunicar l’acord a la Conselleria, fa falta 

implicació. 

I dins del capítol d’infraestructures, caldria assenyalar que en les comunicacions per 

la costa entre el Port i Canet, existeix una gran deficiència i en aquests moments un gran 

perill donades les pèssimes condicions de la carretera que creua el llit del riu per la zona més 

pròxima a la costa. És necessària una comunicació més adequada així que entenen que des de 

l’Ajuntament de Sagunt s’ha d’exigir la construcció d’un nou pont sobre el Palància a la zona 

pròxima a les platges del Port i Canet.” 

Tot això ja ho va exposar en el Ple sobre l’estat del municipi de l’any 2013, i en 

aqueix moment ja portava sis anys fent aquestes peticions. En aquest moment, l’any 2021, 

han passat per aquest Ajuntament l’Alcaldia del Partit Popular, l’Alcaldia de Compromís, ara 

la del PSOE, i pot continuar llegint hui ací reivindicacions de fa vuit anys que són justes per 

a un poble com el Port i això fa que la ciutadania del Port senta que el Port no existeix per a 

l’Equip de Govern. 

Podria parlar llargament sobre les manques dels polígons industrials i sobre les 

infraestructures que falten, sobretot al Port. Però també caldria veure què es troba a faltar i 

apunten directament el Sr. Alcalde i els seus suposats contactes polítics amb altres 

administracions. No es veu pressió cap a altres administracions, s’ha vist passar a diferents 

polítics de talla, però pel que sembla, només per a fer-se la foto. No s’observa que les arts de 

convicció que té, les utilitze també davant dels seus companys de partit a València o Madrid. 

La foto no és suficient; la situació exigeix molt més. Manifesta que adverteix cert servilisme 

encara que això vaja en contra dels interessos del municipi, en cas contrari no s’explica la 

resistència a presentar el contenciós contra els espigons d’Almenara, els quals van comptar 

amb la benedicció de l’exalcaldessa Sr. Calero, mentre ací es jugava al gat i al ratolí. Aqueixa 

mateixa falta d’energia s’observa en la defensa d’un malecó públic i el mateix, li indica al Sr. 

Alcalde, a intentar almenys que arribe fins al Port el tren de rodalia que no apareix en les 

peticions de la Generalitat Valenciana. És el moment d’intentar que aqueix projecte aparega 

en el nou pla de rodalia que es presentarà en el primer trimestre del pròxim any. El mateix 

que amb l’assumpte de la dessaladora, passen els mesos i no s’ha vist cap avanç en el camí 

d’evitar que la ciutadania suporte el cost d’una instal·lació que no feia cap falta. Els partits 

que conformen l’Equip de Govern són els responsables que es construïra aqueixa instal·lació 

amb un conveni nefast per al municipi i que en cas que es duga a terme suposarà un 

increment molt notable en el rebut de l’aigua. 

Està manant un tripartit amb els mateixos partits que a València i a Madrid, la sensació 

és el Sr. Alcalde no està fent els deures, almenys, d’intentar portar tots aquests assumptes a les 

màximes instàncies. Per cert, un altre dels assumptes que s’han de portar davant de la 

Generalitat és la construcció i rehabilitació d’un centre de rehabilitació i inserció social, ja que 

l’any 2009 l’Ajuntament va cedir una parcel·la a la Conselleria; i aquest projecte s’ha oblidat 

fins al punt que l’assumpte va desaparéixer dels seus arxius. En aquest municipi i en tota la 

comarca viuen moltes persones amb malaltia mental greu que han de traslladar-se fins a Puçol 

per a rebre tractament, per la qual cosa en la majoria dels casos, al no poder desplaçar-se o per 

no haver-hi places, no tenen a la seua disposició aquest servei. Iniciativa Portenya va 

sol·licitar en urbanisme que s’agafara una altra parcel·la per a la seua cessió, cosa que es va 

portar a efecte. Entén necessari que aquest Ajuntament mostre la seua sensibilitat accelerant 

aquest projecte fins on siga possible, no perquè siga mediàtic, sinó perquè és necessari. 

Assegura tindre vergonya quan els familiars d’aquestes persones malaltes acudeixen a 

l’Ajuntament a demanar una ajuda que no se’ls concedeix. 

Observen amb preocupació com continuen tancats tant la Pèrgola com el restaurant del 

Centre Cívic que servia com a punt de trobada dels majors de la ciutat. Són dos clars 

exemples de la pèssima gestió municipal ja que resulta inexplicable que, d’una banda, el 

Centre Cívic no estiga ja adjudicat i que la Pèrgola porte ja dos anys tancada, 

independentment que comencen les obres. En aquest cas, el prec és que acceleren al màxim 
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l’obertura de tots dos espais. El segon prec és sol·licitar que a part d’aprovar les ofertes més 

econòmiques per a les arques municipals, intenten que es valore també el que s’ofereix per 

part de les empreses que acudeixen a les licitacions, ja que és inadmissible nyaps com els de 

la plaça de la Concòrdia i una obra tan clarament insuficient com el Passeig Blau entre les 

platges del Port i Canet. I en aqueixa zona, precisament, està el delta del Palància, la gestió 

del qual va ser cedida a l’Ajuntament, que després de prometre una intervenció fa tres anys 

sembla haver-se oblidat d’aqueix espai. Recorda que l’administració socialista va gastar 5 

milions més quasi altres 2 milions per l’expropiació dels 80.000 metres quadrats que 

comptaven amb títol registral al delta; no obstant això, encara segueix pendent de recuperar el 

sòl públic ocupat il·legalment. D’altra banda, tot el delta s’està convertint en un erm donada 

la falta d’actuació per part de l’Ajuntament de Sagunt. Per a això no era necessària la cessió. 

A més es va realitzar una forta inversió en la ribera del riu Palància que no ha sigut 

mantinguda; més de 10 milions d’euros que pràcticament s’han anat al fem davant la falta de 

manteniment. 

Recorda que també hi ha diverses tasques pendents, com la creació d’aparcaments 

públics mitjançant l’asfaltat de l’aparcament de la Creu Roja o darrere del Centre de Salut II o 

l’habilitació d’uns altres en tant comencen les obres, com les del solar de darrere de Ciutatmar 

o el que es troba en l’economat de la Gerència. 

Indica que aquest mateix matí hi ha hagut reunió en el Consell d’Aigües en la qual 

s’ha avançat part de l’estudi de les infraestructures i mancances de la xarxa d’aigües del 

municipi i aquest estudi dona la raó a la moció presentada per Iniciativa Portenya que 

demanava tancs de tempestes en la zona de la platja acompanyats del degut dimensionament 

dels col·lectors. Totes dues qüestions van recollides en les possibles solucions a les 

inundacions. Prega que es prenguen nota per a buscar la dotació econòmica necessària per a 

evitar carregar aquestes obres en el rebut de l’aigua. 

Un altre dels punts que vol esmentar és la protectora animal que aquest Ple es va 

comprometre a intentar desenvolupar. Han preguntat en diverses ocasions, però es respon amb 

negativa, per exemple per no disposar de sòl per a situar aquesta instal·lació, en els 132 km² 

que té el municipi. Sona a conya i a no voler assumir aquesta responsabilitat. S’omplin la 

boca quan parlen de polítiques animalistes però són incapaces d’ajudar en alguna cosa que és 

necessari davant de la precarietat de les instal·lacions i mitjans disponibles a la comarca. 

Una qüestió que no vol deixar passar per alt és la falta de neteja als carrers. PSOE i 

Compromís apunten com a solució la substitució del gerent de la SAG, alguna cosa que li 

sembla una pobra aportació per als qui tenen al seu càrrec la gestió d’aquest servei al costat 

d’EU. Tant de bo el temps d’uns altres l’opció de gestionar la SAG perquè garanteix que de 

ser IP qui ho faça, intentarà altres solucions aportant per a això el que siga necessari. 

Per a acabar es dirigeix al Sr. Alcalde per a manifestar que està molt bé que aquest 

dedique el temps que crega convenient a acostar-se als ciutadans, als xiquets de tercer de 

l’ESO i als de preescolar si ho creu prou ètic, que es faça milers de fotos o que grave el que 

crega convenient. Si en alguna cosa avantatja els anteriors alcaldes, és que és el més mediàtic 

i actiu en xarxes socials i premsa, ja que no repara en mitjans. Governa amb un equip en el 

qual és necessari coordinar les diferents delegacions i això és una cosa que entén que no està 

fent correctament, perquè dedica massa temps a aqueixos altres menesters acte-publicitaris. 

No s’entén si no, que tant EU com Compromís, tracten les seues delegacions com a regnes de 

taifes. No s’entén per posar un exemple, que d’una banda s’estiga intentant solucionar el 

problema del depòsit de Churruca buscant el camí a través d’aigües de Sagunt, i que d’altra 

banda des d’urbanisme s’estiga pressionant els veïns. Ser alcalde és liderar la gestió i en 

aqueix lideratge està fallant, Sr. Moreno. 

 

Intervé en aquest moment el Sr. Fernández, portaveu del Grup Municipal Compromís, 

el qual manifesta que deixarà les contestacions als grups de l’oposició com l’última referència 

que ha fet el Sr. González al depòsit d’aigua per a la segona intervenció i ara, sobretot, 
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intentarà fer una valoració d’aquesta legislatura. Ja estan en l’equador i ha sigut i està sent una 

legislatura marcada per la pandèmia amb tot el que això ha suposat de problemàtica per a la 

ciutadania i també per a les institucions. S’està aconseguint anar cap al camí d’una nova 

normalitat que podria suposar també una millora notable per a una nova normalitat social. 

Indica que afortunadament l’anterior legislatura va ser molt productiva en iniciatives i 

en projectes, alguns dels quals, no tots, s’estan executant en la present; des del Grau Vell, al 

Centre Blau passant, pel Casal Jove, l’institut Núm. 5 i podria seguir tota la vesprada parlant 

d’idees, de projectes, d’iniciatives amb dotació pressupostària o amb un projecte bàsic que es 

van plantejar en l’anterior legislatura. Entén que no hi ha hagut una altra legislatura tan 

productiva i més creativa que l’anterior. 

Se centra especialment en la seua intervenció en les àrees que gestiona Compromís; 

però no sense abans comentar que ja els haguera agradat en l’anterior legislatura tindre tants 

projectes per desbloquejar, tantes idees i il·lusions per reprendre. És més fàcil copiar i 

inaugurar que imaginar i portar projectes cap avant. Tenen l’obligació de gestionar però, 

sobretot, pensar; pensar que s’ha de fer un Casal Jove, que es vol la Casa de Romeu, que la 

Nau de Tallers siga de titularitat autonòmica, com millorar el patrimoni industrial, tindre 

aquests projectes és el realment important. No s’està només per a gestionar, perquè a vegades 

no depén només dels polítics, sinó també dels treballadors. Tant de bo aquesta legislatura 

deixe una herència a la següent com la que es va deixar en l’anterior a la present. 

Amb les cinc regidories de Compromís s’està gestionant una sèrie de delegacions com 

són la d’educació, bàsica a la nostra ciutat, que demostra cada dia un compromís amb 

l’educació com un eix per a la millora de la nostra societat en la seua gestió ordinària, en 

l’escolarització en el manteniment però també s’ha demostrat en la gestió de la pandèmia. 

S’ha continuat sense descans, per part del Sr. Tarazona, tot el que suposa avançar en educació. 

En l’anterior legislatura es van comprometre 15 milions d’euros amb el Pla Edificant i la 

construcció de l’IES Núm. 5 és la insígnia d’aquest projecte, de la monumental inversió per 

part de la Conselleria que ja s’està concretant o el Centre d’Educació Especial de Sant 

Cristòfol o tot el procés per als projectes dels CEIP Victoria-Joaquín Rodrigo i altres de 

menor entitat com Vilamar, Cervantes…, a més de millores energètiques o d’accessibilitat en 

col·laboració amb el departament de Manteniment. S’ha gestionat de manera específica, tal 

com van posar en marxa els plans d’absentisme, se li ha donat un major protagonisme a la 

formació professional amb la creació del Consell Assessor de Formació Professional i amb 

l’oferta de nous cursos, ja que la formació professional és bàsica per a la nostra tradició i 

projecció per a la ciutat industrial. El projecte de Ciutat Educadora està en marxa, també 

l’Escola Municipal de Teatre ha représ el seu funcionament. En definitiva una gran i variada 

gestió. També el Sr. Tarazona porta el departament de Transparència, fet important en la 

modernització de l’Administració, en la nova concepció de la gestió a la implantació del visor 

pressupostari municipal o la implantació del portal de dades obertes municipal, en definitiva, 

en facilita al ciutadà l’accés a la informació. Per tant, també en aquesta línia es treballa per a 

millorar la qualitat de la gestió. En el servei d’atenció ciutadana, en una època tan complicada 

on s’han hagut d’adaptar a l’assistència de manera telemàtica, un repte que era difícil 

d’afrontar i l’Ajuntament ha sigut capaç d’adaptar-se a aquesta nova situació. 

La regidor Sra. Soriano és responsable del departament de Cooperació Internacional. 

Aquesta ciutat és una ciutat de tradició solidària, acollidora i generosa i per tant té capacitat de 

portar cap avant projectes com els que ha posat en marxa la Sra. Soriano com per exemple el 

que ha sigut l’elaboració del Pla de Cooperació Internacional Municipal que s’aprovarà en el 

ple d’octubre. S’ha formalitzat l’adhesió al fons Valencià de Solidaritat, s’ha participat en 

moltes jornades s’han subvencionat els projectes de cooperació internacional i s’ha reconegut 

com una ciutat que compleix els objectius pel desenvolupament sostenible, concretament 

“Sagunt pel comerç just”. 

També en l’àmbit de la promoció de la llengua valenciana, perquè és una identitat 

irrenunciable de Compromís, per la normalització del valencià en l’administració i per a la 
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seua promoció, s’ha continuat amb les campanyes i les activitats per a promocionar i 

normalitzar el valencià. Les campanyes de voluntariat entre el personal de l’Ajuntament amb 

30 parelles o el voluntariat pel valencià en l’època de pandèmia de manera telemàtica amb 20 

parelles. També la promoció de la llengua en els àmbits educatius i, en definitiva, en tots els 

àmbits. Indica que han tornat a celebrar els premis literaris normalitzant-los en una època 

difícil i tot l’esforç en altres àmbits ha suposat normalitzar al màxim la situació que era molt 

complicada. Igual que la Universitat Popular, un servei que presta aquest Ajuntament amb 

tanta tradició i tant d’èxit també s’han pogut reprendre i a més amb una millora de les 

instal·lacions que hi ha a l’edifici del Racó de l’Horta, a part, per exemple, d’introduir la 

plataforma didàctica de continguts Edueca per a la formació en línia de professors i per a 

millorar la qualitat de l’ensenyament. Com es pot observar, la dedicació a la cultura i 

l’ensenyament és fonamental i sempre ha estat a l’avantguarda de les ciutats on l’educació i la 

cultura tenen un protagonisme especial. 

També destaca l’enorme treball que el Sr. Gil du a terme en el departament de 

Manteniment, un treball infatigable en una època molt difícil i de contacte directe amb la 

ciutadania. Malgrat la COVID i del retard en l’aprovació dels pressupostos, que és una 

autocrítica que fa, la no eficient gestió dels pressupostos, el retard que ha suposat que moltes 

inversions no s’hagen pogut executar, el treball del Departament ha sigut important en tot el 

que suposa millorar la qualitat de l’espai urbà, mantenint al màxim els serveis en tots els seus 

àmbits d’actuació, si bé, en alguns casos, no s’ha pogut executar per falta d’un pressupost 

aprovat. Repavimentacions, millores que són un compromís important d’accessibilitat tant en 

edificis com en espais públics al carrer, a les voreres, a Mare de Déu de Begonya, a Emilio 

Llopis, a Sants de la Pedra. L’obra de millora de la part sud del Port de Sagunt, d’Andoni 

Sarasola, que ha quedat molt bé. També la passarel·la de les vies del tren, que estava molt 

deteriorada. A les platges d’Almardà, amb el problema que hi havia d’accés a les Cases de 

Queralt des del carrer Cigne, els projectes de grans parcs infantils, la col·laboració del 

departament de Manteniment en el Pla Edificant millorant les condicions dels col·legis i amb 

molts altres departaments. El Sr. Gil ha oferit la seua col·laboració per a tots aqueixos 

projectes que per falta de personal d’altres departaments no arribaven com el CEAM, el 

Casino, la Nau de Tallers, gestió de projectes vinculats a l’EDUSI i per a fer front al canvi 

climàtic amb tot el que suposa el canvi de llums, en definitiva un departament fonamental que 

és gestionat d’una manera molt eficient i molt satisfactòria. I també per la seua responsabilitat 

en el SMIC, que ha sigut clau per a tot aquest període de pandèmia, perquè s’ha hagut de 

teletreballar, s’han hagut d’organitzar totes les teleconferències, reunits de manera telemàtica, 

tots els projectes de cita prèvia, treballant per al futur, de la Smart city, posant en marxa l’APP 

per a la ciutadania per a recollir totes les incidències, millores en matèria de ciber-seguretat i 

més coses. A més es tracta del tinent alcalde d’Almardà i ha sigut sense cap dubte les veu dels 

veïns d'Almardà davant de l’atropellament que suposa el projecte de costes, mantenint la 

fermesa, buscant suport tècnic i científic de la Universitat per a dotar-se d’arguments de cara a 

defensar les platges davant d’una administració que ni escolta ni compleix amb la seua 

paraula i que, evidentment, necessita per part del Govern la més insubornable fermesa. I estan 

molt orgullosos del treball realitzat. 

Un altre dels puntals de la gestió de Compromís és la regidora Sra. Moll, que gestiona 

els departaments de Cultura i Festes, on s’ha aconseguit la màxima normalitat, més normalitat 

haguera sigut impossible davant de la situació que s’ha viscut. No sols per a mantindre el pols 

del que és la vida festiva i cultural en aquesta ciutat, sinó també quan la festa i la cultura 

també és un àmbit empresarial, de llocs de treball i econòmic que no pot quedar abandonat 

evidentment sent cautelosos, perquè s’ha treballat des de la valentia i des de la responsabilitat, 

fent només allò que es podia fer però sense renunciar a allò que es podia fer. No s’ha 

cancel·lat cap acte, s’han retardat, s’han adaptat a les circumstàncies i per això Sagunt és una 

de les poques ciutats, la tercera, en la programació d’actes molt per davant de ciutats. I seguint 

amb allò que va fer d’aquesta ciutat la capital valenciana de la cultura, que no és mèrit només 
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d’aquesta corporació o de l’anterior, sinó d’una tradició que s’ha hagut de mantindre en marxa 

en les pitjors circumstàncies i, a vegades, des de la incomprensió d’algun sector, però també 

des de la col·laboració d’uns altres, ja que una de les facetes de la Sra. Moll és la seua 

capacitat de diàleg i proximitat amb tots aquells col·lectius que estan implicats. Evidentment 

hi ha hagut festes que no s’han pogut celebrar però el Programa d’“Estiu a la Fresca” ha 

recuperat i ha pogut permetre que la gent torne a gaudir del seu temps, i això és important i és 

sorprenent com aquesta ciutat ha anat reprenent el pols. Fins a les falles que s’han celebrat a 

final de l’estiu, es pot dir que han sigut un èxit. S’ha executat el 74% del pressupost. 

En cultura, insisteix, no s’ha cancel·lat cap acte; s’ha celebrat Sagunt a Escena amb el 

programa de Més Escena a Sagunt, Música al Port, el Cant de les Mines, per tant, i com ja ha 

indicat Sagunt ha sigut la tercera ciutat en el rànquing de programació entre les 92 ciutats més 

importants d’aquest país. 

Quant al departament d’Urbanisme i, com a responsable que és el Sr. Fernández, 

manifesta que aquest departament té dos apartats, el de disciplina, que és tot allò que fa 

referència a llicències d’obra, des d’execució a informes urbanístics…, agraeix als 

treballadors d’aquest departament, igual que a la resta de les persones que treballen en aquest 

Ajuntament, el treball realitzat, perquè s’han atorgat més de 500 llicències d’obra en els 

últims 12 mesos i més de 3.350 expedients. Sembla que l’administració electrònica ajuda, 

però els requisits són cada vegada més importants el que dificulta moltes vegades la 

tramitació d’expedients que abans eren, es podria dir, més lleugers. Quant a Planejament, que 

és l’àrea de major implicació política, s’han resolt diversos temes pendents que han permés 

saber com actuar en el sector de la platja d'Almardà, també l’aprovació definitiva del sector 

dels tres barrancs, prevista fa molts anys per a assegurar l’accés i les millors condicions per a 

la zona. S’ha desbloquejat el pla especial d’inserció urbana del nou pont entre el Port i Canet; 

s’ha continuat treballant perquè hi havia una implicació de la Conselleria i en aquests 

moments ja s’ha desbloquejat el tràmit amb la Conselleria i està més a prop el resoldre 

avançar aquest projecte. Recentment s’ha elaborat una ordenança de tancament de solars, 

perquè era una queixa habitual de la ciutadania i s’ha elaborat una ordenança específica per a 

assegurar la salubritat dels solars abandonats. 

Però més important encara és que des del departament d’Urbanisme amb la 

col·laboració de Secretaria, dels serveis jurídics, s’està fent front al Ministeri de Medi 

Ambient i a la Demarcació de Costes amb la defensa del Malecó. S’està treballant des de la 

màxima rigorositat i amb tota la fermesa per a fer-li front al Ministeri. També s’ha treballat 

per a plantejar que es presente el contenciós al by-pass i treballem cada dia per a evitar els 

abusos que des de les empreses, en aquest cas de LAFARGE, es puguen cometre a les 

muntanyes. En aquest Ple ja s’han fet algunes referències a aquest tema, es tracta simplement 

de preservar el patrimoni públic, el medi ambient i la legalitat; no es tracta d’anar en contra de 

cap empresa, sinó de marcar clarament els espais de cadascun. I també en PARC SAGUNT II, 

que era una continuïtat del gran èxit de l’anterior legislatura que va desbloquejar PARC 

SAGUNT I. Compromís són els màxims impulsors de les empreses, tant en l’anterior 

legislatura i en l’actual sense cap dubte ja que els números els avalen. 

Acaba fent referència a una qüestió que considera és una gran novetat i és la posada en 

marxa de l’Oficina Municipal de l’Habitatge. En aquest moment ja s’han atés més de 330 

sol·licituds de tota mena, consultes, assessorament per a col·laborar amb la Conselleria amb 

ajudes al lloguer, assignació per als habitatges socials. A més aprofita l’ocasió per a agrair a la 

Sra. Victoria Belis l’ajuda que des del principi va brindar des del moment que es va plantejar 

aquest projecte. Un treball que ja està veient la llum i donant resultats. 

Finalment respecte al Patrimoni de la Humanitat, que és una altra de les seues 

competències, anuncia que l’expedient està acabat, tan sols queda perfilar-lo i presentar-lo a la 

Conselleria. 
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En el segon torn d’intervencions pren la paraula en primer lloc el Sr. Alcalde, que 

comença el seu discurs donant les gràcies a l’oposició pel to emprat fins al moment en aquest 

Debat del Municipi, en particular al Sr. González, perquè entén que ha fet una bona crítica 

constructiva respecte a coses que queden pendents i que s’han d’assumir. Com a Equip de 

Govern, evidentment en aquest Ple expliquen les coses que sí que s’han fet i entén que cal 

reconéixer que s’ha treballat, un treball que des de l’Alcaldia no es pretén dir que ha sigut 

només tasca dels tres partits que formen l’Equip de Govern, s’ha avançat en molts àmbits amb 

el consens de tots els partits i en moltes ocasions en les quals s’ha arribat a aqueix consens els 

partits de l’oposició també han participat d’aqueixes aportacions millorant les propostes que 

estaven damunt de la taula o posant damunt de la taula algunes noves. En general, més enllà 

que es tracta d’un Equip de Govern i una oposició, hi ha hagut un bon clima enguany i és 

d’agrair, i en la mesura que algunes intervencions han sigut crítiques, però ha sigut una crítica 

constructiva, agraeix el to d’aquestes. 

No obstant això contesta a algunes intervencions com la crítica del Partit Popular de si 

s’aprova abans o després el pressupost, reconeixent que el millor, per descomptat, és que 

s’aprove en temps, un Govern com és el Partit Popular que durant vuit anys només va 

aconseguir aprovar un únic pressupost perquè no va saber generar els consensos suficients en 

aquesta Casa Consistorial quan el responsable de generar aquests consensos és del partit que 

ocupa el Govern. 

D’altra banda, vol deixar clar que és mentida que els dubtes que ell mateix va tindre 

sobre la presentació o no presentació del recurs, lleven possibilitats a l’hora de poder guanyar 

o no guanyar el recurs judicial davant del Ministeri. Se’l pot criticar per tindre aquests dubtes, 

però per descomptat Esquerra Unida i Compromís han sigut partícips de totes les decisions, a 

més s’ha mantingut una conversa fluida amb tots els partits de l’oposició referent a quina era 

la situació i sempre que s’ha hagut de prendre una decisió s’ha pres dient que es va cap avant i 

es presenta el recurs. Ha sigut l’Audiència Nacional, no donant accés a l’expedient quan 

corresponia, la que ha posposat aquesta situació; però l’Audiència Nacional comunica un dia 

que està obert el termini per a presentar el recurs i en menys de 24 es presenta el recurs perquè 

ja estaven fets tots els deures. Es pot criticar la posició política, que haja tingut dubtes, la qual 

cosa li sembla molt legítim, de fet continua tenint-les perquè desconeix si una confrontació 

total amb el Ministeri pot portar a l’anterior. Arribat el moment i sense haver vist per part del 

Ministeri els passos adequats perquè el Partit Socialista es replantejara la situació és quan es 

decideix definitivament presentar el recurs; però aqueixos dubtes anteriors a la presentació del 

recurs no han afectat en res les possibilitats d’una victòria judicial. Aquest comentari s’ha dit 

diverses vegades, fins i tot pel Partit Popular en premsa i hui ací també per part del Sr. Vila i 

insisteix que no és cert, en cap moment hi ha hagut cap dilació ni hi ha hagut cap retard en la 

posició jurídica de l’Ajuntament, ni això ha afeblit en cap moment el posicionament del 

Govern. Quan s’han hagut de prendre les decisions s’han pres. 

També ha eixit a debat el tema de la SAG i sembla que es vulga posar el focus en una 

espècie d’enfrontament amb el gerent com si per part del Partit Socialista es considerara a 

aquest una mala persona, però res més lluny de la realitat. Pensen que el gerent de la SAG és 

una bona persona i que ha aportat molt en positiu a l’empresa, però també consideren que se li 

ha de donar un nou impuls i així ho han explicat des del principi. Quan la ciutadania parla de 

la SAG i en totes les visites que s’estan fent als diferents barris és el tema recurrent que uneix 

a tots ells, repeteixen que no s’està duent a terme una neteja adequada que fins i tot comencen 

a haver-hi problemes en jardineria quan abans no n’hi havia, el posicionament del Partit és 

que davant aqueixa queixa contínua del funcionament de la SAG, toca un plantejament de 

l’organització del servei. En l’últim Consell d’Administració van preguntar una cosa tan 

simple si hi ha indicadors per a saber si hi ha problemes en la recollida de residus, és a dir, 

quan un treballador arriba a la recollida d’un contenidor notifica si ha trobat el contenidor ple 

i per tant indica que cal modificar el servei d’alguna manera; se sap si això ocorre de forma 

aïllada o contínua i la resposta obtinguda va ser que no, això no ocorre. Per part dels partits de 
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l’oposició també s’ha insistit que es tracta d’un problema de pagaments que hi ha hagut i és el 

que ha empitjorat la condició del servei, això es va dir en l’últim Consell d’Administració on 

no va poder assistir el Partit Popular i es va dir també que això no havia sigut un problema 

diferenciador de com s’havia estat prestant el servei. Que l’única cosa que hi havia hagut era 

alguna baixa puntual que el gerent sí que haguera volgut cobrir, però més enllà d’això no es 

pot dir que el servei, en termes generals de la SAG, haja estat afectat per aquesta situació 

financera, situació que a més va ser puntual i que es va solucionar en pocs dies. Davant de tal 

situació el Govern ha anat fent propostes i quan es va parlar de canviar a la gerència perquè 

s’entenia que la SAG requeria d’un canvi substancial a tots els nivells organitzatius, la 

majoria dels partits de l’oposició es va dir que no, que el que s’havia de fer era continuar 

parlant en el Consell d’Administració proposant coses. I és el que s’ha fet, de fet, una de les 

coses que van proposar, encara que ja es va proposar al gerent fa un any, però es va fer oficial 

i es va proposar en el Consell d’Administració a l’estiu, és que es requeria d’un pla que 

explicara quines eren les diferents espècies d’arbre i arbust que hi ha a la ciutat, quant costa 

mantindre’ls, on es requereix d’actualització i d’inversió per a poder substituir-les i on cal 

actuar en espais on encara no existeix flora per a posar diferent vegetació. Aquesta proposta se 

li va comentar al gerent fa una any i es va presentar fa quatre o cinc mesos davant del Consell 

d’Administració. El gerent va informar que aqueixa informació ja la tenien i que la 

presentarien, però hui dia no ha arribat tal informació. Això demostra que hi ha un problema 

d’estratègia i de gestió a tots els nivells i per això es va estendre la mà i no es va voler dur a 

terme una acció unilateral, es va estendre la mà per a portar un procés obert perquè una nova 

persona poguera liderar l’empresa i duguera a terme canvis organitzatius a tots els nivells en 

la SAG. La visió i l’anàlisi del Sr. Moreno continua sent la mateixa i s’ha fet una bona faena 

per part del gerent els primers anys però ara fa falta una cosa diferent. 

Hi ha grans reivindicacions en els quals continuar insistint, per donar una resposta al 

Sr. González, que ha fet una intervenció prou detallada i hi ha qüestions en les quals 

coincideix com amb el CRIS, respecte a la Senda Blava s’insisteix que el projecte podria 

haver sigut més ambiciós, cal dir que el projecte inicial ho era, però la Confederació 

Hidrogràfica del Xúquer va prohibir qualsevol tipus d’actuació que no fora exactament en una 

naturalització del delta i quan es plantegen per part de diferents col·lectius i diferents partits 

polítics que ací havia d’haver anat un minipont, llum, papereres o bancs; la resposta que 

donen és que tot això es va intentar, però per part de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer 

es va dir que no, amb el que limita molt les possibilitats. 

La dessaladora és un problema que té l’Ajuntament, s’han intentat fer gestions perquè, 

de la mà d’altres administracions, es puga dur a terme aqueixa assumpció del deute que 

consideren absolutament injustificada que haja de ser assumida per part de l’Ajuntament i es 

defensarà on corresponga perquè entén, i així va ser aprovat per unanimitat, que el conveni no 

pot ser aplicable a causa de tots els sobrecostos i a tots els incompliments que hi ha hagut 

també per l’altra part. En aqueixa línia es continuarà reivindicant, el plantejament no és com 

els consumidors assumiran el cost de la dessaladora, tot el contrari, el que es farà és continuar 

lluitant que aqueix cost no s’haja d’assumir perquè consideren injust que les usuàries i usuaris 

hagen d’assumir aqueix cost. 

Es continua avançant perquè tant de bo es puga per a adquirir la Casa Groga, la Casa 

Noguera, de fet s’ha intentat parlar en diverses ocasions amb la propietat de la Casa Groga i 

lamentablement al final no ha pogut ser viable l’operació encara que esperen que puga ser-ho 

en un futur. Aprofita per a informar que el departament de Patrimoni està treballant en la 

venda de solars, no sols industrials sinó també residencials i esperen que entre finals 

d’enguany principis del que ve es puga muntar alguna subhasta per a poder oferir-los que és la 

forma adequada de dur-los a terme. 

Agraeix de manera general el fet que sí que és cert que queden coses per fer, que els 

agradaria arribar més lluny en qüestions com la calistènia o els pipicans que ha esmentat el Sr. 

Vila, també en aspectes com que la Pèrgola hauria d’estar en el menor temps disponible per a 
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la ciutadania i intentar entre tots crear un clima constructiu. És relativament fàcil proposar 

coses en el Ple; executar-ho després és més complicat. La labor dels partits de l’oposició és 

pressionar perquè les propostes es duguen a terme en el menor temps possible, però també és 

cert que des de l’Equip de Govern es troben traves administratives i pressupostàries que fa 

que siga més difícil del que inicialment s’haguera pensat. 

Per a tancar la intervenció, hi ha una qüestió que esmenta prou VOX i determinats 

sectors respecte al feminisme i la falta comprensió dels minuts de silenci. En aquest 

Ajuntament ja es realitzava, però en aquesta legislatura aquest Govern, perquè així ha adquirit 

aqueix compromís, celebrarà un minut de silenci cada vegada que hi haja un assassinat 

masclista en aquest país. Aquest acte no té una voluntat de fer veure que aquestes víctimes 

són millors o pitjors que unes altres; el que es pretén amb aqueix minut de silenci és acreditar 

que hi ha un problema social que va més enllà del fet puntual de l’assassinat d’aqueixa 

persona. Clar que hi ha més assassinats en la societat, hi haurà més assassinats relacionats 

amb la violència de carrer, altres relacionats amb el tràfic de drogues i altres per una infinitat 

de raons, fins i tot assassinats dins de la parella que no es deuen a motius masclistes; però 

lamentablement les estadístiques contínuament mostren que les dones moren en una proporció 

quatre o cinc vegades superior a la que moren les persones assassinades per les seues parelles. 

Això denota que hi ha un problema extra al qual no s’acaba de trobar la solució i que 

requereix d’aqueixa reflexió i el mínim que es pot fer és simbolitzar-ho durant aqueix minut 

de silenci que pretén que es reflexione com a societat sobre els passos que falten per donar. És 

una cosa senzilla i empàtica i no vol dir que altres víctimes siguen pitjors ni millors, vol dir 

que hi ha un problema social encara per donar una solució i per tant val la pena aquesta 

reflexió. 

 

Pren la paraula el Sr. Vila i agraeix el to del Sr. Alcalde en aquesta segona intervenció, 

fins i tot ha reconegut les mancances que s’han esmentat, la qual cosa és d’agrair. Dit això vol 

centrar la seua segona intervenció en les mocions que es presenten en aquest Ple, perquè hi ha 

uns certs partits que prendran la determinació de presentar mocions que se centren en la 

política nacional o autonòmica, ja que per directrius i pel ROM és coneixedor que d’això 

consten les mocions, la resta es passaria a dir precs; però manifesta que prefereix presentar 20 

precs municipals a presentar 30 mocions que al cap i a la fi acabaran en sac trencat perquè 

independentment del que es vote ací al final es farà el que diguen el parlament autonòmic o el 

nacional. Amb això vol recordar i relacionar totes les mocions que s’han presentat en 2021 i 

finals de 2020 per part de VOX i que són les següents: 

-Sol·licitud de purificadors per a les aules als col·legis per la Covid 19. 

-Sol·licitud de millora per a centres escolars, dotació d’ombratge, ampliació de zones 

d’esbarjo… 

-Sol·licitud d’ajudes i subvencions al xicotet comerç. 

-Sol·licitud de reivindicació del dia del pare. 

-Millores i ampliació en les infraestructures per a realitzar calistènia o Street workout. 

-Moció sobre modificació de les bases del pla resistir, on sol·licitaven una sèrie de 

millores perquè més empreses pogueren accedir a les ajudes. 

-Es va preguntar per la finca abandonada darrere de Ciutatmar, als carrers riu Palància, 

riu Tajo, riu Ebre i riu Guadalquivir. Aquesta finca es troba ocupada i ja s’han generat 2 

incendis, on els veïns estan atemorits i tenen constants talls de llum per culpa dels 

enganxaments dels okupes, on, a més, les assistentes socials, segons paraules del regidor de 

Benestar social, ja no acudeixen per amenaces dels okupes i per por de la seua integritat física. 

-Sol·licitud d’ampliació i millora dels pipicans i creació de zones d’esplai caní. 

-Sol·licitud de subministrar un dispositiu de geolocalització per a persones amb 

Alzehimer. 

-Sol·licitud de neteja de solars i control de plagues. 

-Sol·licitud de control i seguiment de mocions aprovades en Ple. 



 34 

-Sol·licitud d’una moció en defensa dels interins i personal laboral temporal de 

l’Ajuntament de Sagunt. 

-Sol·licitar a la Junta de Govern a la redacció o millora del pla d’actuació municipal 

davant el risc d’inundacions (PAMRI). 

-Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i a l’Equip de Govern la neteja 

de barrancs, rius i séquies. 

-La reubicació de la fira al Port de Sagunt prèvia sol·licitud de veïns i firaires. 

 

En total han sigut 24 propostes, entre mocions i precs per part de VOX, comptant 

només amb un únic regidor i sense assessor. Mocions i precs que en la seua gran majoria han 

sigut proposades en benefici dels ciutadans de Sagunt. El PSOE no ha arribat ni a 14 

propostes tenint 7 regidors i uns quants assessors. COMPROMÍS ha presentat unes 20 

propostes sent 5 regidors. EU n’ha presentat unes 15 propostes sent 2 regidors incloent les 

típiques reivindicatives de Sàhara i de Palestina, que res tenen a veure amb Sagunt per falta de 

competències. Repeteix, 24 propostes de VOX sent 1 regidor contra 14 del PSOE, 20 de 

COMPROMÍS i 15 d’EU. 

Aquest és l’Equip de Govern que governa. Amb molts més regidors i assessors 

presenten menys propostes que VOX sent un únic regidor al que segurament l’Equip de 

Govern respon que estan més preocupats en altres qüestions, al que respon que ell també té 

altres qüestions com és el control i fiscalització del que l’Equip de Govern realitza. Per tant és 

una situació semblant excepte pel nombre de regidors. 

Finalitza dient que EU segurament dirà que el Grup Municipal VOX presenta mocions 

contra la violència que va patir VOX a Catalunya i que això tampoc té res a veure amb Sagunt, 

a això comenta que es va presentar aquesta moció contra la violència cap a qualsevol partit 

polític amb la intenció que al terme municipal de Sagunt això no poguera succeir, fora contra 

el partit que fora, amb la qual cosa sí que té a veure amb l’Ajuntament de Sagunt. 

També recorda a la ciutadania que EU no està aprovant cap d’aquestes mocions 

presentades per VOX, no sé si serà perquè les consideren feixistes, racistes, xenòfobes, com 

per exemple les següents: 

-Moció neteja de barrancs i rius. 

-Moció neteja de solars i control de plagues. 

-Moció dispositiu de geolocalització per a persones amb Alzheimer. 

-Moció ajudes i subvencions al xicotet comerç. 

-Moció sobre mesures contres els abusos de menors tutelats i mesures futures de 

control. 

-Moció sobre reducció de l’IVA en mascaretes, gels hidroalcohòlics i equips de 

protecció. 

Cap d’aquestes mocions va ser aprovada per EU i confia que la gent s’adone de què 

està feta l’extrema esquerra, serien capaços de deixar sense res els veïns abans que aprovar 

una proposta presentada per VOX. Aqueixa és l’ètica que tenen els regidors d’EU. L’odi els 

supera i l’anteposen davant de qualsevol millora que es puga presentar a la ciutadania, encara 

que aqueixa millora també siga per als seus votants. 

Es dirigeix als senyors d’EU per a sol·licitar-los que miren més pels ciutadans ja que 

són càrrecs públics i el seu deure és vetlar pel seu benestar i que s’obliden una mica de les 

guerres polítiques, els demana maduresa i responsabilitat amb els seus actes perquè no són al 

pati del col·legi i moltes persones, independentment del color polític, depenen de les 

decisions que ací s’adopten. 

Des de VOX continuaran treballant com fins ara, fiscalitzant i controlant a l’Equip de 

Govern i al mateix temps presentant propostes i treballant pels veïns de Sagunt. 

Ha llegit alguns titulars de premsa sobre el Consell Agrari, que diuen que l’oposició 

està al corrent de com està el Consell, que l’oposició està impedint que es facen contractes i 

que per culpa de l’oposició no es podran realitzar unes certes contractacions. L’oposició no 
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està al comandament, qui està al comandament és l’Equip de Govern. Se sap des de fa molt de 

temps la situació del Consell Agrari, si no s’ha trobat un interventor no és culpa de l’oposició. 

També diuen que es perdrà una ajuda per a netejar les séquies d’Almardà quan aqueixa ajuda 

ja la va sol·licitar ell mateix i aqueixa proposta ja la va iniciar ell mateix fa pràcticament un 

any en el Consell Agrari. La séquia del Rei, que no sabien si pertanyia a l’Ajuntament de 

Sagunt o a la Confederació Hidrogràfica, i es va haver de comprovar, per tant els demana que 

assumisquen el rol d’Equip de Govern. 

Respecte a l’assumpte del recurs judicial de la platja d’Almardà pregunta si és mentida 

que es va presentar a última hora i segons el que han dit els mitjans de comunicació, es va 

presentar a última hora i, en tot cas, per què no es va presentar abans i què va impedir que es 

presentara abans. Sol·licita que s’aclarisca aquest tema. 

Un altre assumpte sobre la SAG es va dir en el Consell és que l’impagament no 

impedia que es contractaren altres serveis, però també es va preguntar al gerent si amb les 

inundacions s’havia fet una contractació extra i lògicament si la SAG no té pressupost per a 

contractar més personal difícilment es podrà fer. I en referència a l’intent de canviar el gerent 

indica que ell, que va viure la situació, la qualifica de prou grotesca i de circ mediàtic. Es va 

intentar aprofitar la situació en la que estava el conseller de Ciutadans per a intentar canviar el 

gerent de la SAG, on primer el conseller de Ciutadans s’ix, després quan veuen que la votació 

no resulta efectiva es buscarà aquest conseller tornant a entrar i en aquest moment vol votar 

aquesta persona quan abans havia dit que s’anava a abstindre i després diu que no, que el seu 

vot seria positiu. Ja va reivindicar i va dir que volia que aqueixa situació constara en acta, a la 

qual cosa se’m va dir que no, que s’havia de sol·licitar en el seu moment. Ací es ve a contar 

veritats i realitats i agraeix el to del Sr. Alcalde, però que a vegades es pretenga deixar 

l’oposició com a mentiders és un assumpte que li fa mal. 

Quant al minut de silenci, diuen que és per a acreditar un problema social; sincerament 

es podrien plantejar també els suïcidis infantils perquè potser les xifres són molt majors que 

les de les dones assassinades i si es basa únicament per les xifres hauria de reivindicar alguna 

cosa en aqueix tema. 

 

És el segon torn del Sr. Montesinos, el qual indica que des de l’oposició CIUTADANS 

formula precs, donen idees i propostes i volen fer el seu treball, però es troben amb la trava 

que les propostes presentades, moltes d’elles, només es poden considerar precs. Això ha de 

canviar, es necessita amb urgència una modificació del ROM, no es pot treballar amb les 

mans lligades. Així i tot cal fer tots els esforços possibles perquè l’economia i l’activitat no es 

pare, i hi ha molts aspectes que s’han d’afrontar. 

Per cert, tanta ànsia i ambició pel públic i, tal com ja ha indicat en la intervenció 

anterior, el públic cau a trossos. A manera de reflexió comenta per a què es vol el malecó si no 

es té ni un duro per a eixir al carrer, per a tindre 40.000 metres quadrats més perduts, perquè 

potser si aqueixa parcel·la estiguera en un altre lloc i no al Port, potser no hi hauria tanta 

ansietat perquè fora públic. És una observació i la deixa damunt de la taula. 

Un altre aspecte que tenia anotat i que s’alegra molt que tire avant és l’Escola d’Adults 

per a Sagunt, que ha eixit anunciat aquests dies arrere; però que, respecte a la del Port explica 

que en aquella legislatura, gràcies a ell mateix, es va poder portar avant fins i tot portant 

personalment el projecte des de l’Ajuntament de Sagunt a la Conselleria de Cultura. 

D’altra banda, manifesta que es podria comprar també alguna casa al Barri Obrer al 

Port per al seu ús públic com a patrimoni. I a més pensa que tampoc es rehabilitarà la 

Cooperativa per als majors amb diners municipals, una perquè no hi ha i dues perquè està al 

nucli del Port i mentre depenga d’algun Grup Polític de l’Equip de Govern és la seua intuïció 

que no es durà a terme. Només es realitzarà amb inversions d’altres institucions i depén del 

pes polític de Sagunt i en aquests moments no és prou important per a poder reivindicar a les 

institucions el que es mereix Sagunt. 
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També indica alguna dada de desídia i falta d’interés. Fa quatre anys l’Autoritat 

Portuària de València va oferir dues barques per a posar com a emblema en alguna de les 

rotondes de la ciutat. Perquè una vegada més, igual que ha ocorregut amb la grua Cabria, tot 

un emblema del port comercial, per la deixadesa es van emportar a la ferralla i no es van 

aprofitar. Això és falta d’interés, entre altres coses. 

Es continua necessitant aparcament a la zona de la platja i a Sagunt, perquè resulta 

impossible aparcar a Sagunt i no hi ha ningú en aquesta corporació o en algun Grup Polític 

que tinga la imaginació per a pensar què es pot fer amb l’aparcament a Sagunt…, a la zona del 

Port a la platja existeix el mateix problema, però és diferent, perquè ací hi ha possibilitats. 

CIUTADANS ha tornat a proposar la utilització d’un solar que porta anys abandonat i mentre 

no es decidisca el seu ús es podria habilitar com a aparcament. L’Equip de Govern va votar en 

contra perquè el volien per a una altra cosa i pregunta per segona o tercera vegada si ja se li ha 

donat ús, sap que no i si l’estiu que ve no se li ha donat cap ús sol·licita novament que se li 

puga donar l’ús de pàrquing de manera provisional. 

Reitera la importància del xicotet comerç per a revitalitzar l’economia local i salvar el 

màxim d’ocupacions que s’estan destruint i té dubtes sobre si se li està prestant l’atenció que 

es mereix. S’estan fent coses però resulten insuficients. CIUTADANS continuarà apostant per 

ells, els grans afectats per aquesta crisi econòmica el comerç local, juntament amb l’oci 

nocturn. Per això van proposar el bo per a l’hostaleria, el bo per al comerç en incentius a la 

indumentària valenciana local, entre altres. És molt important comptar amb la col·laboració 

del sector privat, encara que a algú li moleste, per a combatre la crisi econòmica actual i 

construir un complement essencial del sector públic. S’ha de tindre en compte tot l’aprés, per 

això s’ha de facilitar la labor i la subsistència d’aquest sector. Se’ls ha d’ajudar també als 

empresaris amb més infraestructures, agilitar les llicències, permisos i autoritzacions i, com 

no, menys pressió fiscal. Es troben amb l’eterna burocràcia i les seues conseqüències i des de 

CIUTADANS s’ha reiterat en diverses ocasions i en diverses mocions, la necessitat de la 

creació d’un manual de protocol intern i de llocs de treball, d’aquesta manera s’agilitaria el 

treball de les dependències municipals i la ràpida resposta a les demandes de la ciutadania. 

Sembla ser que sí, que està en marxa aquesta reivindicació històrica de CIUTADANS. 

En CIUTADANS continuaran escoltant, mirant, observant i vigilant. Volen que les 

seues propostes i mocions es complisquen perquè no hi ha justificació perquè mocions 

aprovades no servisquen, fins i tot sent considerades precs, perquè no és excusa. Perquè de 

poc val que s’aproven mocions si després no hi ha voluntat política ni ganes de complir els 

pactes. Volen fer política útil i serà un repte amb molts projectes i objectius que complir i des 

de l’oposició aportaran el seu suport per a accelerar tots els temes pendents en el municipi. El 

seu Grup Municipal continua donant un exemple de responsabilitat política amb la mà estesa 

a l’Equip de Govern, aportant idees per a avançar en tots aquells projectes que puguen situar 

Sagunt en el lloc que es mereix, cobrir les seues necessitats socials i laborals i sobretot donant 

confiança i estabilitat econòmica juntament amb una ràpida resposta a la demanda de la ciutat. 

Són l’únic partit polític que té la capacitat de donar suport a mocions tant de la dreta com de 

l’esquerra, també a nivell local, perquè entenen que és necessari el centre polític a Sagunt, 

tenen la confiança que realitzen una política amb vista al futur per a donar equilibri i sentit a 

una política liberal que en aquests moments està danyada tant pel radicalisme de la dreta com 

el de l’esquerra. Continuaran treballant en la gestió local. Venen a sumar, a fer una política 

diferent a la de tota la vida. Sol·licita que no es prenguen les crítiques constructives com una 

cosa personal, el Sr. Alcalde i el seu Govern sap que poden comptar amb CIUTADANS per a 

sumar pel bé de l’interés general. Alguns dels que hui són ací, estaran o no en la pròxima 

legislatura; vol dir amb això, que es faça una bona faena perquè val la pena. I per a finalitzar 

demana unió en la reivindicació d’alguna cosa que és importantíssim com són els interessos 

econòmics del port marítim de Sagunt, unit al Port de València en aquests moments és el més 

important en aquesta legislatura perquè és el motor econòmic i el futur, no sols el de Sagunt, 
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València i la província, sinó de tota la Comunitat. No es pot tolerar ni estar pensant en 

interessos econòmics d’altres ports comercials que no siguen els de la Comunitat Valenciana. 

 

Intervé ara el Sr. Rovira. Comença recordant al Sr. Alcalde respecte de la seua 

intervenció inicial, que molts dels projectes que s’han executat i que s’estan executant són 

gràcies al treball tant de l’anterior Equip de Govern del qual també formava part Esquerra 

Unida. Pensa que es va fer un gran esforç en l’anterior legislatura i és ara quan s’estan veient 

aqueixos fruits. Així mateix agraeix també a la majoria de l’oposició i a l’Equip de Govern 

que s’allunye de l’extrema dreta, EU no blanquejarà l’extrema dreta dels discursos masclistes 

d’odi perquè a més estem en una ciutat acollidora, tolerant i que sempre ha apostat per la 

igualtat i l’oposició, per sort, en aquest tema ha avalat aquesta posició. 

Respecte a algunes qüestions que s’han comentat com per exemple que a Almardà no 

s’ha fet res, aqueix tipus d’afirmacions són errònies després del treball que s’ha fet i es 

continua fent des del departament de Manteniment, amb els projectes que hi ha de mobilitat, 

amb el treball que es fa des del departament de Platges, així com les inversions que també 

s’han explicat abans. 

Indica que no coincideix en una qüestió que ha dit el Sr. Montesinos, com és 

l’afirmació que d’aquest Ple no s’aprén res; entén que sí que s’aprén, ell mateix ha escoltat a 

tots els portaveus, a més agraeix el to de la majoria en les intervencions i de les propostes. Cal 

donar resposta a les queixes ciutadanes i a les queixes de l’oposició que també estan per a 

aqueix menester. Pensa que el Casino no es caurà, aquest és un projecte que tirarà avant en 

molt poc espai de temps i en això estan els companys de Patrimoni i de Contractació. 

Respecte a les empreses que contaminen, és cert que hi ha moltes que contaminen, no 

s’està acusant cap en concret; simplement s’ha de complir la llei per part de totes les empreses 

que s’instal·len en aquesta ciutat. 

Quant al tema dels banys públics, ja ho ha comentat en la seua primera intervenció, 

està d’acord que cal instal·lar-los, és una assignatura pendent a la qual s’han compromés i 

duran a terme. 

Està sorprés respecte a la intervenció del Sr. Muniesa quan parla d’“incapaç” i de 

“paràlisi” quan es refereix als pressupostos. Recorda, igual que ha fet el Sr. Alcalde, sobre els 

pressupostos prorrogats des de l’any 2009, que al final eren responsabilitat del Partit Popular, 

com a Equip de Govern i van estar sis anys prorrogats els pressupostos, així que donar lliçons 

sobre l’aprovació dels pressupostos és una mica arriscat. No obstant això, sí que estic d’acord 

respecte a l’assetjament i enderrocament cap al director general de la SAG, ha compartit amb 

l’oposició aquesta postura que pensa que l’única solució als problemes de la SAG no pot ser 

la destitució del director general. 

Quant a Parc Sagunt era un erm i que el Partit Popular traga pit respecte a Parc Sagunt 

li resulta curiós i que aquest Partit parle del servei de platges quan mai s’ha dedicat tantíssims 

diners al servei de platges i mai s’ha donat tant de servei de salvament i socorrisme, també és 

curiós. 

Quant a l’Arxiu Industrial que també s’ha comentat per part del Sr. González, és cert 

que ara està en un altre lloc però la intenció és començar al més prompte possible a 

digitalitzar aqueixos documents per a poder posar-los en valor, a poder tindre’ls també en una 

sala de consultes al Port, al Centre Cívic per a la consulta d’aquests arxius i a través dels 

contractes de digitalització anar afegint més pressupost per a invertir en l’Arxiu Industrial. 

Continuant amb el tema anterior, coincideix que la idea de la destitució del director 

general és una pobra aportació a les solucions que necessita la SAG, però la resta de l’Equip 

de Govern té la seua autonomia per a defensar qüestions amb les quals no estan d’acord. 

Respecte a qüestions concretes que s’han comentat respecte a la SAG, com quan un 

treballador detecta que hi ha problemes recurrents en una bateria de contenidors sí que ho 

comunica i la SAG sap perfectament quins són els punts negres en aquesta ciutat. I alguns 

companys han parlat de brutícia i neteja com si s’estiguera en un estat de guerra i no és el cas. 
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Problemes de neteja admet que sí que hi ha, en els mercats, en els abocadors incontrolats, hi 

ha problemes de neteja en la poda incontrolada que fins i tot s’ha d’utilitzar maquinària pesant 

per a poder retirar les restes de poda a Almardà o a la muntanya d’aqueixos abocadors 

incontrolats. La unitat de vigilància dels mercats on està; es va suprimir en la legislatura 

anterior, a pesar que EU estaven en contra. No hi ha unitat policial de mercats específica que 

revise aquest tipus de coses. No hi ha una unitat de policia, i ara que hi ha places, sí que es 

continuarà reivindicant, que hi haja una control efectiu dels punts negres que tenen localitzats 

i en això cal treballar amb la policia. És conscient que la SAG té molt a millorar però fa una 

gran faena de professionalitat, no sols de la direcció de l’empresa, sinó també de tota la 

plantilla, i cal remarcar i fer-se corresponsables no sols la resta de partits que estan en l’Equip 

de Govern i l’oposició dins del Consell d’Administració aportant idees, sinó també la resta de 

departaments implicats a l’Ajuntament que també han de posar de la seua part, com a policia 

local, medi ambient, etc. 

I per a finalitzar, exposa que s’enfronten a un repte i a problemes enquistats que s’han 

de solucionar i requereixen de la màxima unitat possible de l’Equip de Govern i de la resta de 

forces de l’Ajuntament, amb el tema del Malecó de Menera, cal anar per totes. Existeix el 

conflicte amb el projecte de Costes a Almenara i continuar exigint el projecte per a les platges 

de Sagunt i el Port com més prompte millor. El depòsit de Churruca s’espera que tinga solució 

tal com s’ha parlat hui amb el Consell d’Administració d’Aigües de Sagunt que les 

alternatives que s’han plantejat, si són viables, se secundaran i espera que siguen secundades. 

De les inversions que són necessàries i urgents, que també s’ha parlat hui en el Consell 

d’Aigües, de pluvials, de col·lectors, de tancs de tempestes per a donar solució als problemes 

d’inundacions i altres temes com la plaça de Bilbao. A pesar que s’ha avançat molt, hi ha 

moltes coses per fer i es continuarà treballant en tot això. 

 

El Sr. Muniesa, portaveu del Grup Municipal PP, manifesta que fa un any ja 

reivindicava l’assumpte d’un mes o més d’espera per a poder tindre una cita, i el tema 

continua així. Qüestions que són els veïns els qui ho reivindiquen o també que esperen un any 

o més per a la contestació sobre la petició d’una plaça d’aparcament de mobilitat reduïda; 

aqueixes són les qüestions que els veïns demanden i que no estan solucionant. Igual que les 

llicències, vostés diuen que ixen llicències, clar que ixen; però, escolten, les queixes 

d’empresaris i ciutadans que demanen agilitat i que porten més d’un any esperant, una vegada 

s’han sol·licitat. No es tracta només de quantitat de llicències, cal tindre en compte també de 

quan es produeixen les peticions. Igual que es reivindica agilitat en el tema de la Pèrgola, del 

Cub, de la cafeteria de la piscina, de la cafeteria del Centre Cívic. És que un any després se 

segueix igual. 

Pel que respecta als aparcaments, com el de Renfe o en el de la Platja que fa poc, en el 

passat Ple, es reivindicava; però és que també venen les reivindicacions des de fa un any. La 

qüestió d’aparcament de camions amb mercaderies perilloses, la solució ha sigut multar-los. 

Fa més d’un any hi havia informes que deien que en l’actual pàrquing de camions es podia 

sol·licitar solucionar solucions. L’abandó dels camins rurals; està d’acord amb el Grup 

Compromís que defensa el Consell Agrari per eficiència i capacitat gestora. 

El que no es pot acceptar és que li demanen que no parle de pressupostos, ja que és 

cert que no es van aprovar quan estaven en el Govern, però no era per falta de voluntat. 

L’últim pressupost era de 57 milions d’euros, la motivació de no recolzar-los va ser que no era 

creïble, i els d’ara de 90 milions sí que són creïbles, però si són falsos. Però quan governaven 

eren 9 de 25 i l’Equip de Govern actual són 14 i no fa falta negociar amb ningú com perquè 

s’aproven dins del termini i en la forma escaient, a més s’havien compromés a això i no ho 

fan. I en la legislatura que governava el PP el problema amb el qual es van trobar no era que 

ell mateix, que era el delegat d’Hisenda, no estenguera la mà i preguntara a l’oposició què 

estaven disposats a aprovar quant als pressupostos, el que pretenien era bloquejar la gestió 

municipal, volien obligar-los a plantejar una qüestió de confiança, volien eliminar el Partit 
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Popular del Govern, això és el que pretenien. Però no van poder i es van viure els vuit anys de 

major evolució. 

Indica que el que ha manifestat en la seua primera intervenció és que és labor de 

l’Equip de Govern preparar els vímets per a tindre futur, i en el pitjor moment de la situació 

econòmica, el Partit Popular va posar en marxa Parc Sagunt I, aprovant les tres fases i 

recepcionant-les. Diuen que Parc Sagunt era un erm, igual que ho era Camí a la Mar, potser 

no es tancaven empreses, que no hi havia dia sí i dia també expedients de regulació 

d’ocupació, que es va tancar Galmed, encara que després es va aconseguir reobrir, que Bosal 

va acabar liquidada per qüestions de la crisi; però el que va fer el Partit Popular va ser 

recepcionar la fase I, II I III i desbloquejar la fase IV, mentre uns altres eixien en la televisió 

criticant que això era economia especulativa, és més, deien, i no van aprovar Vidanova Parc, 

perquè deien que no anava a eixir, aqueixa era la confiança i el suport que van tindre, a 

diferència d’ells que ara brinden el seu suport, que tot el que siga indústria i comerç, el Partit 

Popular els donarà suport. 

Pel que respecta a la SAG i poder estendre la mà és complicat, perquè van intentar 

propiciar aqueix canvi de la direcció general quan van creure tindre la majoria i no els va eixir 

la jugada. Quant al tema de la neteja de la ciutat, segurament hui estarà neta però convida a 

tots que es passen per algunes places de la ciutat que no siguen tan cèntriques i vegen com 

estan, que és del que es queixen els veïns. Però quan es parla de reivindicació, ja siga de veïns 

o no, també és una cosa que els troba a faltar al Govern, perquè abans eren sempre pancartes i 

samarretes i ara amb els seus hi ha silenci. Posa com a exemple el tema del desdoblament. Ja 

va dir llavors que malgrat que el CES ja ho va demanar i es va aprovar en aquest Ple, ja va dir 

el Sr. Alcalde que uns dies abans les Corts havien votat que no, ací es va dir que sí, però ja 

havien votat que no d’altra banda. I ja va dir que en vespres d’eleccions ho proposarien i així 

va ser i així passarà el 2022, ara ja no serà el 2022, serà el 2025 i mentrestant la solució és una 

rotonda provisional que va executar amb els seus fons l’Autoritat Portuària perquè no es fiava, 

quan el que fa falta és desdoblar-los perquè és la solució per a Parc Sagunt I, de l’II, ja 

vindran les propostes. Així doncs, els canvis de criteri és una manera de retardar compromisos 

que s’adquireixen. Si la Generalitat i la Confederació no fan el projecte del Palància al seu pas 

per la ciutat, s’ix i es diu que el farà l’Ajuntament. I el delta encara envaït per casetes il·legals. 

Quant al CEAM es va anunciar a l’abril de 2019, després no s’havia fet res i per a sorpresa 

deien que l’Ajuntament havia de fer el projecte, quan ni tan sols s’havia cedit i una altra 

bandada, perquè era incorporar-ho en el Pla a finançar per la Diputació similar a l’Edificant i 

després s’ha incorporat en la CRIS en un nou pla semblant a l’Edificant, perquè després de set 

anys tan sols s’ha iniciat l’execució de l’IES Núm. 5 del pla Edificant. Espera que aquest nou 

Pla no córrega la mateixa sort que l’Edificant. Però això ha ocorregut amb més de trenta 

propostes que s’han portat al tema autonòmic; el de la depuradora ja augura que passaran les 

dues legislatures i no es farà. 

Quant al Patrimoni o aguanta o s’afona. Se segueix sense notícies autonòmiques de la 

Gerència, s’està esperant un any després que s’inicien les obres del Casino, sense notícies de 

la tercera fase de les oficines de l’Alt Forn, donant el braç a torçar quant al tema del Pantalà, 

quan es fa un nou perd l’essència industrial que és la queixa que ha vingut reflectint el Grup 

d’EU i el del Partit Popular, la Nau també continua esperant la seua intervenció, el Museu 

Industrial sense data, i tot això no és justificable i la labor com a oposició és dir-ho. Perquè 

molts d’aqueixos projectes ja s’havien iniciat i s’havien posat en marxa. Tampoc pel que fa al 

Patrimoni Històric, l’Alqueria de l’Aigua Fresca, les Termes, el Centre de Visitants que ja no 

se sap, després d’aquest any, si s’han iniciat o no, si s’han continuat, finalitzat o no, aquest 

tema ha sigut una miqueta desesperant. També les inversions efectives al Castell, no sé si 

recorden la visita del Sr. Uribes, la frase que es va escoltar sobre que es tractava del canvi que 

s’anava a notar després de la visita del Ministeri de Cultura, quan realment el que s’ha vist és 

l’oblit. Prefereix reivindicar-ho i que encara que no vinguen de visita, envien els diners. 
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Sobre Costes en el Ple es va arribar a plantejar no presentar el recurs i es va dir que si 

es presentava se sotmetia a una espècie de xantatge perquè de presentar-ho es corria el risc de 

no rebre 18 milions d’inversió d’una arena que és la mateixa que li han promés al Saler, a 

Tavernes, a Nules i a Sagunt. I el que sempre s’ha reivindicat és aqueixa coordinació en tot el 

tema dels projectes, perquè mentrestant el que ha ocorregut i és del que es queixen els veïns 

és que Almardà es mor. 

Quant a la dessaladora, Acuamed portarà als tribunals Sagunt per no pagar la 

dessaladora. Fa un any ja es va dir que era necessari afanyar-se perquè es continuen esperant 

actuacions que impedisquen que s’aplique el conveni. Es va arribar a aprovar una moció al 

gener per aquest tema. I resulta alarmant que es diga que en el cas que el subministrament 

arribara des de la dessaladora, s’alliberarien vuit hectòmetres cúbics que hi ha assignats per 

llei, és una barbaritat, perquè significaria que si no se soluciona el tema del conveni, 

quadruplica pràcticament el preu del metre cúbic i per tant el rebut de tots els usuaris. Aqueixa 

situació és el que el Partit Popular, després de dos anys i mig que porta en el Govern, els diu 

que han perdut aqueix temps. I no sols ho anuncien ells, ho fan també els sectors 

representatius de la ciutat. I la pandèmia ja no és excusa, no poden esgrimir com fins ara 

aqueixa qüestió com una manera d’ocultar mancances de gestió. Les persones ja ixen tots els 

dies a guanyar-se la vida perquè la hipoteca, la llum, la compra no esperen i no els ho paga 

ningú. Un dels problemes és que porten quasi set anys sense donar continuïtat a les inversions 

i tots els grups els han posat de manifest. I els ciutadans pateixen el menyspreu d’aqueixos 

governs que van dir que venien al rescat. Resulta paradoxal que els qui van signar el pacte de 

la Gerència no exigisquen a la Generalitat la immediata rehabilitació del conjunt i la seua 

posada en marxa de manera integral com a referent educatiu i cultural. De nou un canvi de 

criteri i anuncien que paguen un altre projecte. És moment que tots d’exigir aqueix projecte 

educatiu i cultural. S’ha passat de reivindicar a tapiar i a fer projectes. La política de l’Equip 

de Govern d’anunciar a so de bombo i platerets inversions amb l’objectiu propagandístic, 

tenint la certesa i, a la vista està, que no s’executaran. Pretenien donar aqueixa idea de ser un 

Govern capaç i amb gran capacitat de gestió i dos anys i mig més tard se segueixen amb 

aqueixos anuncis. La realitat, superat l’equador de la legislatura, és que, fins i tot disposant 

dels diners, en alguns casos fins i tot inventat, en uns altres amb recursos irreals, no han sigut 

capaços. Hui hi ha una ciutat més pobra, menys competitiva i més endeutada. Des que estan 

governant pressuposten més de sis milions d’euros més en impostos directes, es paguen dos 

milions d’euros més de préstec, quasi un 40% més. Cada veí ha passat d’haver de pagar de 

300 a 500 euros només de préstec, per això el Partit Popular va proposar rebaixa d’impostos. 

La gestió d’aquests dotze últims mesos hauria d’haver servit per a executar les inversions, que 

segons el Sr. Alcalde si no aconseguia seria un fracàs, i així ha sigut. Tots els anuncis del 

PSOE són reciclats d’altres anys, d’anteriors legislatures. Ni un projecte propi. Estan intentant 

tirar avant els projectes que ja va deixar el Partit Popular canviant-los el nom. Quant a 

mesures per a eixir de la crisi, en alguns casos negligents per la seua inoportunitat o pel seu 

retard en l’aplicació. No hi ha un model que marque les línies polítiques de la ciutat en els 

pròxims anys; no hi ha model ni gestió i si aquesta consisteix en el fet que de 35 milions 

d’euros en inversions han deixat sense gastar 30 milions, això no és gestió ni és res. Ni gasten 

el que pressuposten i tot són incompliments i per descomptat tot és molt millorable, en 

definitiva no han res nou de comptar. 

 

El Sr. González intervé i agraeix a tots els partits polítics perquè han donat entre tots 

un exemple de col·laboració durant el període de pandèmia i han tirat avant moltes qüestions 

sense que hi haja hagut cap crítica per part de cap dels partits de l’oposició. És cert que durant 

la pandèmia s’han gastat molts recursos municipals i ha sigut amb l’acord unànime de tots els 

partits. 

Matisa algunes qüestions, ja que quan en la seua anterior intervenció ha parlat del pont 

entre la platja del Port i la platja de Canet, ho ha fet perquè entén que és un bé necessari i 
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perquè, d’alguna manera, es traga de la letargia els primers moviments que es van fer en el 

seu moment, perquè arran d’alguna moció d’IP, es va ordenar urbanísticament la ribera del 

costat sud del riu Palància i Canet, a conseqüència d’això, va ordenar la ribera del costat nord, 

una cosa necessària per a poder tindre un pla per a poder portar avant aqueixa urbanització 

necessària per a poder construir el pont. Aqueix pla especial encara no ha sigut aprovat per 

Conselleria i per això sol·licita que s’actue per a poder agilitar aquest assumpte en 

col·laboració amb l’Ajuntament de Canet, perquè és una reivindicació de moltíssimes 

persones. 

Una altra qüestió que porta a col·lació és el passeig marítim de la platja del Port, és 

cert que s’ha presentat un projecte a Costes perquè hi haja una cessió, però entén que falten 

moltes qüestions i espera que el Sr. Alcalde i l’Equip de Govern tinguen en compte tot el que 

s’ha dit, per exemple hui del que és el tema d’aigües, dels depòsits o tancs de tempestes, les 

eixides d’aigües, en fi tot el necessari per a evitar les inundacions així com que es tinga en 

compte la possibilitat que el Malecó en un futur siga públic. 

Respecte a la Via Verda i el Centre d’Interpretació que s’ha esmentat per part del Sr. 

Moreno, manifesta que la ubicació d’aquest Centre no és la correcta, prova d’això són les 

visites que rep, però és que la ubicació no és la més adequada i ha de buscar-se un lloc més 

pròxim al que era la Via Verda. D’altra banda esmenta que respecte a la Via Verda, Conselleria, 

que ha plantejat la unió de la Via Xurra amb la Via Verda fins a Sagunt, ha obviat una cosa 

fonamental com és aqueixa unió des de Sagunt fins al Port i espera que el projecte presentat 

des de CCOO i diverses entitats, siga tingut en compte tant per l’Ajuntament com per la 

Conselleria. 

Insisteix també en l’assumpte de les infraestructures escolars, perquè encara hi ha 

alumnes en barracons com els de Joaquín Rodrigo en el servei de menjar, també en Eduardo 

Merelló com en Jorge Juan i sol·licita per això la màxima celeritat en la realització de les 

obres, tant de l’aulari de Joaquín Rodrigo com en la resta de les quals estan previstes. 

Per a finalitzar explica que IP té en el seu haver la “medalla” d’haver aprovat els 

millors pressupostos de la història, perquè ni més ni menys que van servir a aquest 

Ajuntament durant set anys i malgrat els intents del PP de canviar-los no ho va aconseguir 

gràcies a l’oposició d’IP que va ser molt efectiva durant aqueix període. 

 

En aquesta segona intervenció del Sr. Fernández manifesta que respondrà a la resta de 

grups. Quant a VOX indica que en criticar els minuts de silenci, mostra la insensibilitat que té 

cap a una mena de violència que és molt específica i que respon a un dèficit en matèria 

d’educació, d’igualtat al llarg d’aquestes dècades, i, per tant, entén que aquesta ciutat ha de 

demostrar cada dia la seua solidaritat i el seu posicionament en les seues polítiques d’igualtat, 

sobretot contra la violència de gènere. 

Tant VOX com Ciutadans i el PP han fet referència al problema que presenta la imatge 

de la ciutat tant quant a jardineria com en la neteja. Però tots saben, perquè resulta obvi, que la 

gerència s’ha de canviar perquè després de dotze anys, i per això no s’està negant o valorant 

algun dels assoliments que s’han aconseguit per la gerència, però en aquests moments i en 

l’anterior legislatura, la major part de les crítiques rebudes pels ciutadans eren pel tema de la 

falta de neteja i deixadesa que existeix en la gestió de molts dels serveis que presta la SAG, i 

no passa res per dur a terme aquest canvi. Els gerents es nomenen i es canvien, tant de bo es 

poguera fer en altres àmbits de gestió. Però en aquesta qüestió, per un tema de responsabilitat, 

l’oposició haurien d’estar al costat de l’Equip de Govern i participar en la selecció d’un nou 

gerent amb tota la transparència i participació perquè, almenys no queden dubtes, es tracta 

d’una empresa que ha de modificar els seus hàbits de treball i deixa constància que des de 

Compromís valoren l’esforç de les treballadores i treballadors, que aposten per una empresa 

pública 100%; però precisament perquè aposten per una empresa pública volen que siga 

viable i sostenible, que perdure en el temps, no es poden suportar els nivells que hi ha en 

aquests moments d’absentisme o de baixes. 
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Es dirigeix al Sr. Vila i li recorda que està alliberat i que cobra el mateix que el Sr. 

Raro, que porta moltes delegacions, igual que el Sr. Gil, la Sra. Moll, i per tant té tot el temps 

del món per a presentar mocions i les mocions són molt ràpides de presentar, no estarem 

l’Equip de Govern fent i presentant mocions per a dir-li al Govern què ha de fer, per tant 

moltes de les mocions que presenta el Sr. Vila estan molt bé, unes altres tenen un tarannà 

ideològic que són inacceptables, però entén que no és aqueixa la manera de criticar al Govern, 

que és cert que té qüestions criticables, però són un Govern que treballa, que gestiona les 

situacions adverses i que s’esforça per millorar aquesta ciutat des de fa molts anys. 

Li recorda a Ciutadans respecte a la referència feta cap al Malecó, que es tracta de 

60.000 metres quadrats, i és un espai de responsabilitat del Govern de l’Estat, del Ministeri i 

ha de ser públic i la inversió ha de fer-la el mateix Estat. L’obligació de l’Equip de Govern és 

defensar el caràcter d’aquest espai com a domini públic marítim terrestre i personalment és 

una de les coses de les quals més orgullós se sent el Sr. Fernández de la seua dilatada 

trajectòria política, perquè Compromís fins i tot va presentar un projecte. És un espai que es 

podria connectar amb el Moll Nord i canviaria totalment la imatge del Port de Sagunt. De 

moment aquesta és la seua funció i en això es treballarà. 

També esmenta el CEAM perquè no entén exactament el que s’ha volgut dir quan s’ha 

esmentat anteriorment. El CEAM va ser una obstinació de la ciutadania i de Compromís i es 

va aconseguir convéncer la Sra. Oltra quan ja no estava previst fer CEAMS van aconseguir 

que visitara la Gerència i que es comprometera a fer un CEAM amb la condició que tinguera 

un nou Centre de Dia. I s’ha lluitat perquè tinga un projecte, cosa que ha il·lusionat molta 

gent. I el CEAM es farà, probablement no tan prompte com a tots els agradaria, però 

l’Administració té el seu ritme i a vegades ell mateix no entén com pot costar tant, però no és 

la seua voluntat retardar-ho. CEAM és un projecte, no sols social, sinó a més de rehabilitació 

del patrimoni industrial. 

Compromís va ser qui va recuperar l’aparcament de la platja, va ser qui va asfaltar 

aqueix pàrquing, però tot té un límit, també demanaven la concessió de tot l’espai i no sempre 

s’ha comptat amb la col·laboració de l’Administració. Només van aconseguir l’espai que ha 

servit per a rehabilitar el Grau Vell, però es va sol·licitar tot l’espai, trobant-se amb una 

Administració que posava problemes. A més van iniciar una fase de concurs de projectes. 

Quant al tema dels pressupostos i en relació amb el que ha comentat el Sr. Muniesa, 

indica que ja ho ha explicat també el Sr. Moreno. Recorda que el primer que es va trobar en 

arribar a l’Alcaldia en el calaix del seu despatx van ser 300 multes de terrasses que eren del Sr. 

Muniesa. Quant a la política industrial pot parlar llargament, s’ha arribat a parlar del 

desdoblament, en relació amb això està totalment d’acord, el pont de Parc Sagunt, que no s’ha 

executat perquè el PP va llevar l’obligació a Parc Sagunt, la part de l’Estat i van assumir per 

part de la Conselleria el desdoblament i el pas. Està tot perfectament reflectit, pot ensenyar el 

document i és una obligació perquè és un pacte amb Parc Sagunt I fer aqueixos accessos. 

Igual que s’està treballant en Parc Sagunt II perquè, almenys, no empitjoren els accessos. Es 

dirigeix al Sr. Muniesa per a recordar-li que Parc Sagunt estava abandonat; Compromís va 

donar la llicència a Jofemesa i a la fàbrica de sucs i les va donar sent regidor d’urbanisme per 

a poder tirar cap avant el polígon. El PP no va donar ni una llicència, van arribar, van posar 

d’acord a l’Autoritat Portuària, es van posar els diners, es va aprovar el projecte 

d’urbanització i es va acabar. Després va vindre Mercadona i s’ha omplit el polígon. No ha 

pogut haver-hi una gestió més eficient i més reeixida. I ara cal treballar per Parc Sagunt II. 

Explica que en la legislatura del PP van caure entre el Pla Camps, el Pla Zapatero i el cànon 

de l’aigua 30 o 40 milions d’euros, tots es van executar i no podrien parlar de cap obra 

important, tan sols una font que no funciona, diners perduts, el tanc de tempestes i poc més. 

D’altra banda, li sembla vergonyós que el Centre de Visitants no estiga acabat, és una 

decepció que una Conselleria des de l’any 2006 siga incapaç d’acabar el Centre de Visitants. 

Per això quan es parla de Patrimoni comenta que ell personalment es va preocupar de comprar 

la Nau de Tallers i es va poder comprar i ja té un projecte i es va posar un milió per al Casino i 
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es va fer, és cert que tarda més del que a tots els agradaria. També Compromís ha proposat 

que es compre la Casa Romeu, es va gestionar també la compra de l’ONCE per a fer el Casal 

Jove. Ací al costat hi ha un Almodí, uns banys àrabs, pregunta al Sr. González si és conscient 

del treball que ell personalment li ha dedicat al patrimoni industrial així com li la va jugar 

l’Equip de Govern per a recuperar el patrimoni de la Fundació. Per tant, demana una mica de 

calma perquè manifesta que, com a alcalde o com a regidor, l’única cosa que li importa és 

aquesta ciutat i aquesta ciutat és una gran ciutat, respecta que IP vulga la segregació però 

Compromís pensa en una ciutat gran, en una ciutat que coopere, que aprofite totes les seues 

possibilitats a nivell industrial i turístic i això és, no sols legítim, sinó molt positiu. I al final 

en aquest Ple la majoria de les coses s’aproven per majoria o per unanimitat i, per tant, el to 

utilitzat en aquest debat és d’agrair perquè és obligació de tots els grups polítics perquè al 

final tot això reverteix en benefici de la ciutadania. I espera que l’any vinent els projectes que 

hi ha, entre tots, es porten avant cooperant entre tots. Aquesta ciutat és una de les que més 

possibilitats té com ja s’ha demostrat, que venen a invertir, a crear llocs de treball, que té 

potencialitats en turisme, en patrimoni i en cultura però cal remar junts i tenen per davant 

encara dos anys per a dur-ho a terme. 

 

Tanca el debat del municipi el Sr. Alcalde i vol esmentar alguna cosa que ja ha dit el Sr. 

Rovira i no desitja que es quede en el tinter com és l’agraïment a l’anterior legislatura liderada 

pel Sr. Fernández, perquè hi ha moltes coses que es van fer molt bé i de fet es van posar els 

fonaments de molts projectes que s’estan executant ara. 

Una de les coses criticada pel Sr. Muniesa és que no s’han presentat nous projectes, i 

que s’estan acabant els que ja estaven començant i no es tracta de continuar presentant nous 

plans o grans projectes, es tracta que els grans projectes que ja hi ha damunt de la taula es 

finalitzen i puguen prestar el servei a la ciutadania per a no ser el municipi amb els projectes 

inacabats, sinó que a poc a poc es vagen finalitzant. I en aqueixa línia estan, des de l’IES Núm. 

5 fins al Pantalà passant pel Centre d’Interpretació, que per fi s’està duent a terme, a poc a poc 

s’han posat els ingredients perquè ja es puga estar parlant de realitats i continuaran treballant 

fins que realment es finalitze amb aquests grans projectes. El Sr. Rovira comentava una frase 

que li ha sorprés molt i entén que és important reflexionar sobre ella i és clar que la SAG sap 

la situació i on estan els punts negres; però això no serveix, no és suficient. La pregunta era 

clara, si la SAG té indicadors per a saber si s’estan fent bé o no les coses, si està recollint 

aqueixa informació. La resposta va ser que no i el problema no és del treballador/a, el 

problema és d’organització perquè el sistema no està muntat per a captar aqueixa informació i, 

per tant, per a millorar la presa de decisions. Aqueixa és la resposta exacta que es va donar per 

part de la gerència a la pregunta de si tenien clares les varietats que existien en els diferents 

punts de la ciutat, quins s’havien de canviar, el cost de canviar-les i quin era el pla per a fer-ho. 

Tot això demostra en molts aspectes la falta de serietat a l’hora de l’organització i la gestió en 

la SAG. I demostra la necessitat d’un canvi a tots els nivells i per això es parla del canvi de 

gerència, no es parla del canvi de gerent com una solució o panacea total a tots els problemes, 

es parla com un element més d’alguna cosa que cal canviar per a dotar d’un nou impuls a la 

SAG. De fet quan es va dur a terme la votació per al canvi de gerència va ser una votació molt 

tibant i tant de bo no ho haguera sigut; i el Sr. Moreno com a president del Consell 

d’Administració va frenar el moment de tensió donant per acabada la reunió i es va continuar 

amb una altra cosa. I des de llavors s’ha mantingut per la seua part la mateixa línia, no és una 

línia frontal d’assetjament i enderrocament al gerent, és que continua pensant que és una cosa 

necessària i totalment legítima, entén que es necessita una nova visió més empresarial, s’ha 

tancat un cicle són tretze anys i necessita una nova visió, qüestió que és totalment 

comprensible. I no s’ha de transformar aquest assumpte en un atac personal cap a ningú 

perquè no ho és. 

En contestació a la pregunta del Sr. Vila de per què no es va presentar abans el recurs 

contra l’actuació a Almenara. En aquest assumpte s’han seguit tots els tràmits corresponents, 
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s’han esgotat totes les vies administratives corresponents, es va arribar al punt de presentar 

recurs davant de l’Audiència, la qual va tardar moltíssims mesos a contestar i quan finalment 

l’Audiència autoritza a presentar el recurs no havien donat accés a l’expedient, va arribar 

l’expedient, que es va enviar en paper, quan ja s’havia acabat el termini per a la presentació 

del recurs, els serveis jurídics de l’Ajuntament van reclamar i ja en aqueix moment ja va 

haver-hi una batussa política sobre aquest tema. No es va fer res malament per part de 

l’Ajuntament, el que va haver-hi i així ho van dir els serveis jurídics va ser un incompliment 

per part de l’Audiència del dret de defensa de l’Ajuntament perquè van donar accés a 

l’expedient una vegada finalitzat el termini per a presentar el recurs i per tant es va sol·licitar 

una ampliació del termini. A aqueixa petició contesten donant la raó i amplien el termini de 

presentació del recurs 24 hores. A pesar que va acabar el termini al juliol, que és quan es dona 

accés a l’expedient, durant els mesos següents es va continuar treballant i preparant el recurs, 

perquè aqueix era el compromís adquirit independentment que ell mateix tinguera dubtes 

sobre la presentació, i quan es dona el termini de 24 hores el treball ja estava fet, per això 

agraeix al Sr. Gil que ha estat damunt d’aquest tema per a completar tota la informació 

corresponent a la presentació del recurs i el mateix es presenta quan permeten que es presente, 

no es va poder presentar abans jurídicament i aquesta dada la poden constatar els serveis 

jurídics de l’Ajuntament i així consta en l’expedient. 

En relació amb el Consell Agrari que també s’ha esmentat, entén la crítica per part de 

l’oposició, que el que cal fer és gestionar. El Consell Agrari està en una mala situació quant a 

recursos humans, haurà d’ampliar molt i incrementar els salaris de determinats llocs la qual 

cosa portarà un temps i fins que tot això no estiga solucionat hi haurà cada cert temps 

problemes de personal que és el que està passant. Sí que van trobar un interventor, el segon o 

tercer que troben aquesta legislatura, però quan prenen possessió i veuen els problemes 

existents, les duplicitats que hi ha respecte a l’Ajuntament, la baralla contínua que hi ha amb 

altres departaments i passat un temps se’n van. L’Equip de Govern, aquesta qüestió l’ha 

posada damunt de la taula contínuament i entenen que hi ha una solució senzilla per a dotar 

d’una solució al Consell, una solució que compta amb el 100% de suport dels representants de 

l’agricultura d’aquest municipi i resulta surrealista que en qualsevol altre àmbit el 100% dels 

representants es posaren d’acord per a exigir alguna cosa a l’Ajuntament i que aquest diguera 

que no, costa creure-ho, però així i tot, lamentablement, aquesta és la situació que s’han trobat 

amb el Consell Agrari. I encara que es continuen afrontant cada cert temps problemes de 

funcionament greus precisament per aquesta qüestió. No obstant això per part de l’Equip de 

Govern i per part de la Sra. Quesada faran tot el possible perquè aquests problemes no es 

donen i per a trobar un nou interventor/a i per a seguir avant amb totes les actuacions que 

consideren que són necessàries, la situació no els lleva un àpex de responsabilitat respecte al 

problema del Consell; però hi ha una solució damunt de la taula que entenen que donaria una 

solució definitiva a tots els problemes que es van trobant periòdicament i allò sorprenent és el 

que ja ha comentat, que amb el 100% del suport del sector agrari l’Ajuntament diga que no. 

Respecte al solar de la platja, i per donar informació, en aquest solar es va fer l’asfaltat 

del solar xicotet perquè Costes no va posar cap problema, segons es va presentar la proposta 

d’actuació ràpida van contestar que avant. Quan van plantejar l’asfaltat de l’altre solar, el que 

es troba darrere de Cocoa, la resposta de Costes va ser que no, que aquest solar era molt més 

gran i que l’actuació era més complexa i per a això van sol·licitar que es presentara una 

concessió; com ja s’està en un procés de concessió per a tot el passeig marítim, allò lògic és 

incloure-ho dins d’aqueix procés i així s’ha fet. Indica i és de l’opinió, igual que el Sr. 

González, que cal tindre en compte tot el tema de les inundacions, etc., i incorporar-les dins 

del passeig perquè no s’hagen de fer dues actuacions sinó que tot forme part de la mateixa 

actuació; però aquest assumpte no estarà resolt dins de sis mesos perquè entra en joc una altra 

Administració. Es treballarà per a aconseguir la concessió i després caldrà parlar dels fons per 

a fer el projecte i la construcció. Aquest és un treball que s’està fent i són conscients que no 

donarà rèdit en aquesta legislatura, però entén que és necessari perquè, independentment de la 
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legislatura posterior, ja tinga tot el treball avançat i es puga portar avant ja que és una cosa 

vital per a la ciutat. 

Insisteix en la línia que ha comentat el Sr. Fernández en manifestar-li al Sr. Vila que li 

resulta grat que haja presentat moltes mocions, moltes d’elles constructives, perquè entén que 

és el paper de l’oposició, està bé que es compare amb altres partits de l’oposició, però que el 

Partit Socialista que té l’Alcaldia i, per tant, la responsabilitat respecte a la gran majoria de les 

funcions, és normal que no presente mocions per a dir-se a si mateix el que ha de fer. Hi ha 

qüestions en les quals puntualment és necessari que hi haja un posicionament comú dels 

partits polítics i el Partit Socialista puntualment presenta alguna moció d’aqueix tipus per a 

comprovar que existeix el consens necessari, però són qüestions puntuals. Entén la crítica del 

Sr. Vila, però el PSOE no canviarà la seua manera d’actuar. 

Es dirigeix al Sr. Muniesa ara per a dir-li que escoltant-lo entén ara més l’anècdota de 

quan van convidar al Sr. Vargas Llosa a l’esdeveniment que va realitzar el Partit Popular i que 

aquest diguera allò que “és que la ciutadania vota malament”. I és que després de les 

manifestacions del Sr. Muniesa, quan parla dels anys d’or que va viure Sagunt de 2007 a 2015, 

entén que després de ser regidor i alcalde, quan després va perdre les eleccions, la ciutadania 

va votar malament i també va votar malament quatre anys després quan van continuar perdent 

suport electoral, perquè no es pot entendre d’una altra manera després d’aqueixos vuit anys 

d’or de Sagunt. 

Respon a IP al·ludint al Pla Especial en el qual s’està treballant per a poder aprovar-lo, 

s’han rebut fa escassos dies una resposta per part de Conselleria en la qual es diu que sí que hi 

ha una forma viable de poder dur-la a terme, però exigeix també tota una sèrie de nova 

documentació que inicialment la preparaven entre el Departament d’Urbanisme i Medi 

Ambient, actualment ho està portant només el Departament de Medi Ambient. Es treballarà 

per a completar tota la informació que sol·licita la Conselleria per a obtindre el sí definitiu. La 

part positiva és la predisposició per part de la Conselleria en dir que si es completa la 

informació sol·licitada serà una resposta afirmativa per part seua. Fins ara hi havia dubtes, 

perquè la Conselleria deia que en ser muntanya pública calia fer una desafecció de la 

muntanya i només es pot desafectar muntanya pública si s’acredita que tindrà un impacte 

positiu en global en el medi ambient. Des de l’Ajuntament s’ha defensat per la possibilitat 

d’existència de corredors mediambientals i cicle turistes pel llit eliminant el trànsit d’aquest. 

Sembla que la Conselleria ha entés i acceptat aquesta visió i es podrà dur a terme, cosa molt 

positiva. 

Finalment respecte a la Via Verda i al Centre d’Interpretació, comparteix que la 

ubicació del Centre no és el millor lloc. Es comptava amb una subvenció a la disposició de 

l’Ajuntament i van considerar que era bo poder comptar amb aquest Centre per a poder tindre 

un punt de referència dins de la Via Verda i a més perquè consideren que espenta cap a això. 

També indica que no hauria de ser el lloc definitiu a llarg termini, l’ideal seria que la 

Conselleria esmene el seu projecte de Via Verda que acaba hui dia al Camí de Llíria i que 

continue fins al Pantalà seguint la senda industrial, tal com defensa Asecam i CCOO i que 

Isidro Andújar, particularment, té un projecte molt bo i interessant que l’Ajuntament ha 

presentat a la Conselleria i si això s’arriba a donar la millor cosa seria que el Centre 

d’Interpretació estiga en algun dels llocs pròxims a la finalització d’aquesta, per exemple, si 

s’acaba tancant aqueix projecte d’integració del Port ciutat i de la Via Verda acaba al Pantalà, 

possiblement aqueixa zona d’integració Port ciutat seria una bona zona per a poder situar 

aqueix Centre, però cal ser conscients que en quatre o cinc anys això no serà una realitat, però 

es va pas a pas, i en el seu moment es va aprofitar la subvenció i es va tirar avant el Centre 

d’Interpretació. Respecte a la localització, és cert que en estar en una primera planta és menys 

accessible, però també és cert que la part bona és que tothom que s’acosta a l’oficina de 

turisme, el mateix personal de turisme convida el visitant a visitar-la. Per cert, Sagunt és una 

ciutat que forma part de la Via Verda i qui necessite o vulga conéixer aquest recurs n’hi ha 
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molta informació. Afirma que no és la millor ubicació, però s’ha fet amb una certa lògica i 

intentant aprofitar els recursos actuals amb els quals comptava l’Ajuntament. 

Tanca el debat insistint en el seu agraïment respecte al to utilitzat en aquest Ple, són 

una institució útil per a la ciutadania i això és positiu, quan la ciutadania veu que les 

institucions no treballen pel bé de la ciutat el que existeix són democràcies més fràgils, així 

que és una bona notícia per a tots que aquestes institucions i òrgans funcionen, que existisca 

una relativa bona sintonia dins de la crítica, que és connatural a aquests òrgans, i agraeix a 

totes i a tots la participació en aquest Debat de l’Estat del Municipi. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 20 hores i 

05 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 

 

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


